
 

 

 

SESIÓN EXTRAORDINARIA E 
URXENTE DO EXCELENTÍSIMO 
CONCELLO PLENO DE OITO DE 
XULLO DE DOUS MIL DEZANOVE  
 
 
No Salón de Sesións da Casa do 
Concello da cidade da Coruña, a 8 de 
xullo de 2019. Baixo a Presidencia da 
Excma. señora alcaldesa-presidenta Dª. 
Inés Rey García e coa asistencia das e 
dos edís D. José Manuel Lage Tuñas, Dª.  
Eudoxia María Neira Fernández, D. Juan 
Manuel Díaz Villoslada, Dª. Eva 
Martínez Acón, D.  Jesús Javier Celemín 
Santos, Dª. María Esther Dolores Fontán 
Prado, D. Juan Ignacio Borrego 
Vázquez, Dª. Diana María Sobral 
Cabanas, Dª. Beatriz Mato Otero, Dª. 
Rosa María Gallego Neira, D. Roberto 
Rodríguez Martínez, Dª. Esperanza 
Peñalosa López-Pin, D. Antonio Deus 
Álvarez, D. Roberto García Fernández, 
Dª. María Teresa Gutiérrez Roselló, Dª. 
María Nazaret Cendán Gayoso, D. 
Roberto Luis Coira Andrade, Dª. María 
García Gómez, D. Xiao Varela Gómez, 
Dª. Silvia Cameán Calvete, D. Alberto 
Lema Suárez, Dª. Claudia Delso 
Carreira, D. Iago Martínez Durán, D. 
Francisco Xesús Jorquera Caselas, Dª. 
Avia Veira González e Dª. Mónica 
Martínez Lema reuniuse, previa 
convocatoria regulamentariamente 
circulada, o Excelentísimo Concello 
Pleno, co obxecto de celebrar sesión 
extraordinaria e urxente en primeira 
convocatoria. 
 
Dá fe do acto o infraescrito secretario 
xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 
Sánchez, atopándose ademais presente o 
interventor xeral don Ángel David 
Murado Codesal. 
 

 SESIÓN EXTRAORDINARIA Y 
URGENTE DEL EXCELENTÍSIMO 
AYUNTAMIENTO PLENO DE OCHO 
DE JULIO DE DOS MIL 
DIECINUEVE 
 
En el Salón de Sesiones de las Casas 
Consistoriales de la ciudad de A Coruña, 
a 8 de julio de 2019. Bajo la Presidencia 
de la Excma. señora alcaldesa-presidenta 
Dª. Inés Rey García y con la asistencia de 
las y los ediles D. José Manuel Lage 
Tuñas, Dª.  Eudoxia María Neira 
Fernández, D. Juan Manuel Díaz 
Villoslada, Dª. Eva Martínez Acón, D.  
Jesús Javier Celemín Santos, Dª. María 
Esther Dolores Fontán Prado, D. Juan 
Ignacio Borrego Vázquez, Dª. Diana 
María Sobral Cabanas, Dª. Beatriz Mato 
Otero, Dª. Rosa María Gallego Neira, D. 
Roberto Rodríguez Martínez, Dª. 
Esperanza Peñalosa López-Pin, D. 
Antonio Deus Álvarez, D. Roberto García 
Fernández, Dª. María Teresa Gutiérrez 
Roselló, Dª. María Nazaret Cendán 
Gayoso, D. Roberto Luis Coira Andrade, 
Dª. María García Gómez, D. Xiao Varela 
Gómez, Dª. Silvia Cameán Calvete, D. 
Alberto Lema Suárez, Dª. Claudia Delso 
Carreira, D. Iago Martínez Durán, D. 
Francisco Xesús Jorquera Caselas, Dª. 
Avia Veira González y Dª. Mónica 
Martínez Lema se reunió, previa 
convocatoria reglamentariamente 
circulada, el Excelentísimo Ayuntamiento 
Pleno, al objeto de celebrar sesión 
extraordinaria y urgente en primera 
convocatoria. 
 
Da fe del acto el infrascrito secretario 
general del Pleno, don Manuel José Díaz 
Sánchez, hallándose además presente el 
interventor general don Ángel David 
Murado Codesal.  
 



 

 

Ás once horas a Presidencia declara 
aberta a sesión, pasándose a tratar os 
seguintes asuntos incluídos na orde do 
día. 
 
I . PARTE RESOLUTIVA  
 

Intervencións 
 
Presidencia 
 
Bo día a todos os membros da 
Corporación, bo día o persoal municipal, 
saudamos tamén ás persoas que nos 
acompañan na tribuna de invitados, así 
como a todos aqueles que nos seguen a 
través do sinal das redes municipais. 
Damos comezo a esta sesión 
extraordinaria e urxente do Pleno. Ten a 
palabra para ler a orde do día o señor 
Secretario. 
 
Señor Secretario  
 
Bo día a todos. Asunto número un: 
pronunciamento do Pleno sobre a 
urxencia da sesión. 
 
80.-Pronunciamento do Pleno sobre a 
urxencia da sesión 
 
Presidencia 
 
Ben. Xa teñen os documentos e a 
xustificación da urxencia da 
convocatoria de sesión extraordinaria e 
urxente do Pleno municipal. Entendo 
que queda aprobada por asentimento. 
 
Votación do asunto número un 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación por asentimento o asunto un 
referenciado na orde do día, 
producíndose o seguinte resultado:  
 
Votan a favor os Grupos Municipais do 

Siendo las once horas la Presidencia 
declara abierta la sesión, pasándose a 
tratar los siguientes asuntos incluidos en 
el orden del día. 
 
I . PARTE RESOLUTIVA  
 

Intervenciones 
 
Presidencia 
 
Buenos días a todos los miembros de la 
Corporación, buenos días al personal 
municipal, saludamos también a las 
personas que nos acompañan en la 
tribuna de invitados, así como a todos 
aquellos que nos siguen a través de la 
señal de las redes municipales. Damos 
comienzo a esta sesión extraordinaria y 
urgente del Pleno. Tiene la palabra para 
leer el orden del día el señor Secretario. 
 
Señor Secretario 
 
Buenos días a todos. Asunto número uno: 
pronunciamiento del Pleno sobre la 
urgencia de la sesión. 
 
80.-Pronunciamiento del Pleno sobre la 
urgencia de la sesión 
 
Presidencia 
 
Bien. Ya tienen los documentos y la 
justificación de la urgencia de la 
convocatoria de sesión extraordinaria y 
urgente del Pleno municipal. Entiendo 
que queda aprobada por asentimiento. 
 
Votación del asunto número uno 
 
Seguidamente por la Presidencia se 
somete a votación por asentimiento el 
asunto uno referenciado en el orden del 
día, produciéndose el siguiente resultado:  
 
Votan a favor los Grupos Municipales del 



 

 

Partido Socialista (9 votos), Partido 
Popular (9 votos), Marea Atlántica (6 
votos), Bloque Nacionalista Galego (2 
votos) e Cidadáns – Partido pola 
Cidadanía (1 voto). 
 

Acordo 
 
Ratificación polo Pleno sobre a urxencia 
da sesión. 
 
81.-Aprobación da acta 
 
Presidencia 
 
Tamén teñen dispoñible o documento 
coa acta da sesión do 15 de xuño. 
Entendo, tamén, que a podemos aprobar 
por asentimento. 
 
Asunto: Aprobación do borrador da acta 
da sesión constitutiva de 15 de xuño de 
2019 
 
Remitida a todos e cada un dos membros 
corporativos unha copia do borrador da 
acta da sesión plenaria constitutiva de 15 
de xuño de 2019, esta dáse por lida e 
procédese á súa aprobación. 
 
 
ALCALDÍA 
 
82.-Toma de coñecemento do decreto 
de declaración da situación de 
extraordinaria e urxente necesidade 
da antiga cafetería “El Remanso” 
 
Asunto: toma de coñecemento do 
Decreto de 19 de xuño de 2019 sobre 
declaración da situación de 
extraordinaria e urxente necesidade 
derivada do estado do local da antiga 
cafetería “El Remanso” 
 
Tomar coñecemento do Decreto de 19 de 
xuño de 2019 sobre declaración da 

Partido Socialista (9 votos), Partido 
Popular (9 votos), Marea Atlántica (6 
votos), Bloque Nacionalista Galego (2 
votos) y Ciudadanos – Partido por la 
Ciudadanía (1 voto). 
 

Acuerdo 
 
Ratificación por el Pleno sobre la 
urgencia de la sesión. 
 
81.-Aprobación del acta 
 
Presidencia 
 
También tienen disponible el documento 
con el acta de la sesión de 15 de junio. 
Entiendo, también, que la podemos 
aprobar por asentimiento. 
 
Asunto: Aprobación del borrador del acta 
de la sesión constitutiva de 15 de junio de 
2019 
 
Remitida a todos y cada uno de los 
miembros corporativos una copia del 
borrador del acta de la sesión plenaria 
constitutiva de 15 de junio de 2019, esta 
se da por leída y se procede a su 
aprobación. 
 
ALCALDÍA 
 
82.-Toma de conocimiento del decreto de 
declaración de la situación de 
extraordinaria y urgente necesidad de la 
antigua cafetería “El Remanso” 
 
Asunto: toma de conocimiento del 
Decreto de 19 de junio de 2019 sobre 
declaración de la situación de 
extraordinaria y urgente necesidad 
derivada del estado del local de la antigua 
cafetería “El Remanso” 
 
Tomar conocimiento del Decreto de 19 de 
junio de 2019 sobre declaración de la 



 

 

situación de extraordinaria e urxente 
necesidade como consecuencia da 
existencia de riscos para a seguridade 
pública derivados do estado do local da 
antiga cafetería “El Remanso”, na praza 
dos Catro Camiños. 
 
SECRETARIA XERAL 
 
83.-Toma de coñecemento de decretos 
da Alcaldía e acordos da Xunta de 
Goberno Local sobre organización 
municipal 
 
Asunto: toma de coñecemento de 
decretos organizativos e acordos da 
Xunta de Goberno Local 
 
Tomar coñecemento da resolución da 
Alcaldía sobre nomeamento de tenentes 
e tenentas de alcaldesa, membros da 
Xunta de Goberno Local, áreas de 
xestión, delegacións e estrutura 
executiva e das resolucións da Xunta de 
Goberno Local sobre constitución da 
mesma, delegacións en tenentes e 
tenentas de alcaldesa e concelleiros e 
concelleiras e ceses e nomeamentos de 
directores e directoras. 
 
84.-Toma de coñecemento da 
constitución dos grupos municipais e 
os seus voceiros/as 
 
Asunto: tomar coñecemento da 
constitución dos grupos municipais e os 
seus voceiros/as 
 
Tomar coñecemento do decreto de 
constitución dos grupos municipais e os 
seus voceiros/as. 
 
85.-Adopción de acordos 
organizativos dos órganos superiores 
colexiados do Concello da Coruña 
 
Asunto: adopción de acordos 

situación de extraordinaria y urgente 
necesidad como consecuencia de la 
existencia de riesgos para la seguridad 
pública derivados del estado del local de 
la antigua cafetería “El Remanso”, en la 
plaza de los Cuatro Caminos. 
 
SECRETARÍA GENERAL 
 
83.-Toma de conocimiento de decretos de 
la Alcaldía y acuerdos de la Junta de 
Gobierno Local sobre organización 
municipal 
 
Asunto: toma de conocimiento de 
decretos organizativos y acuerdos de la 
Junta de Gobierno Local 
 
Tomar conocimiento de la resolución de 
la Alcaldía sobre nombramiento de 
tenientes y tenientas de alcaldesa, 
miembros de la Junta de Gobierno Local, 
áreas de gestión, delegaciones y 
estructura ejecutiva y de las resoluciones 
de la Junta de Gobierno Local sobre 
constitución de la misma, delegaciones en 
tenientes y tenientas de alcaldesa y 
concejales y concejalas y ceses y 
nombramientos de directores y directoras. 
 
84.-Toma de conocimiento de la 
constitución de los grupos municipales y 
sus portavoces 
 
Asunto: tomar conocimiento de la 
constitución de los grupos municipales y 
sus portavoces 
 
Tomar conocimiento del decreto de 
constitución de los grupos municipales y 
sus portavoces. 
 
85.-Adopción de acuerdos organizativos 
de los órganos superiores colegiados del 
Ayuntamiento de A Coruña 
 
Asunto: adopción de acuerdos 



 

 

organizativos do Concello da Coruña: 
 
 
-Periodicidade das sesións ordinarias do 
Pleno. 
 
-Creación e composición das comisións 
do Pleno da Corporación. 
 
-Proposta de retribucións, asistencias e 
indemnizacións dos membros da 
Corporación 
 
Presidencia 
 
O asunto cinco e o asunto seis, se 
ninguén ten nada que opoñer... si, 
perdón, señora García? 
 
Señora García Gómez 
 
Si, por unha cuestión, así, de 
organización do voto, gustaríanos 
solicitar que as tres partes do acordo de 
organización se votaran por separado. 
Normalmente é unha cuestión que se 
dirime na xunta de Voceiros, a 
organización do Pleno, pero como nesta 
ocasión non tivo lugar, gustaríanos 
solicitar que se votaran separadamente 
as tres partes do acordo. 
 
Señor Secretario 
 
Ben, iso é unha decisión que 
corresponde á Presidencia. En principio 
se formulou como un asunto con carácter 
unitario. En todo caso a Presidencia 
pode resolver tanto nun sentido como 
noutro. 
 
Presidencia 
 
Si, o que ía eu propoñer, desculpe que 
non a vira levantando a man, era que o 
asunto cinco e o asunto seis se votaran 
por separado, se vote o asunto cinco 

organizativos del Ayuntamiento de A 
Coruña: 
 
-Periodicidad de las sesiones ordinarias 
del Pleno. 
 
-Creación y composición de las 
comisiones del Pleno de la Corporación. 
 
-Propuesta de retribuciones, asistencias e 
indemnizaciones de los miembros de la 
Corporación 
 
Presidencia 
 
El asunto cinco y el asunto seis, si nadie 
tiene nada que oponer... sí, perdón, 
¿señora García? 
 
Señora García Gómez 
 
Sí, por una cuestión, así, de organización 
del voto, nos gustaría solicitar que las tres 
partes del acuerdo de organización se 
votasen por separado. Normalmente es 
una cuestión que se dirime en la junta de 
Portavoces, la organización del Pleno, 
pero como en esta ocasión no tuvo lugar, 
nos gustaría solicitar que se votasen 
separadamente las tres partes del 
acuerdo. 
 
Señor Secretario 
 
Bien, eso es una decisión que corresponde 
a la Presidencia. En principio se formuló 
como un asunto con carácter unitario. En 
todo caso la Presidencia puede resolver 
tanto en un sentido como en otro. 
 
 
Presidencia 
 
Sí, lo que iba yo a proponer, disculpe que 
no la viese levantando la mano, era que el 
asunto cinco y el asunto seis se votasen 
por separado, se vote el asunto cinco 



 

 

completo e o asunto seis completo, aínda 
que o debate se fixera en conxunto sobre 
os dous puntos. Polo tanto, lida a orde 
do día se dará o turno de intervención 
aos diferentes voceiros e voceiras 
municipais para que se debatan o asunto 
cinco e seis de maneira conxunta pero o 
asunto cinco se votará en conxunto e o 
asunto seis se votará en conxunto e por 
separado un do outro, pero non 
desagregados en puntos. 
 
A Presidencia decide o debate 
conxunto dos asuntos cinco e seis 
referenciados na orde do día e a 
votación por separado. 
 
Presidencia 
 
Xa está lido e polo tanto abrimos o turno 
de intervencións e comeza a señora 
Martínez, por Ciudadanos. 
 
Señora Martínez Lema 
 
Moi bos días.  
 
Desde Cidadáns damos o noso voto a 
favor da proposta, por considerar xusto 
e equitativo o resultado de cada unha 
das cuestións deste acordo organizativo.  
 
 
Alégranos especialmente que os Plenos 
pasen a ser en horario de mañá, o cal 
favorecerá enormemente o labor dos 
medios de comunicación, fundamentais 
para contar os cidadáns o que aquí se 
trate e decida. Esperemos que sexa 
favorable, tamén, para a asistencia de 
público. 
 
Sobre as comisións, teríanos gustado 
que xa estivesen definidas as 
presidencias de cada unha pero 
valoramos positivamente a equidade coa 
que se repartiu a presidencia das 

completo y el asunto seis completo, 
aunque el debate se hiciese en conjunto 
sobre los dos puntos. Por lo tanto, leído el 
orden del día se dará el turno de 
intervención a los diferentes portavoces  
municipales para que se debatan el asunto 
cinco y seis de manera conjunta pero el 
asunto cinco se votará en conjunto y el 
asunto seis se votará en conjunto y por 
separado uno del otro, pero no 
desglosados en puntos. 
 
La Presidencia decide el debate conjunto 
de los asuntos cinco y seis referenciados 
en el orden del día y la votación por 
separado. 
 
Presidencia 
 
Ya está leído y por lo tanto abrimos el  
turno de intervenciones y comienza la 
señora Martínez, por Ciudadanos. 
 
Señora Martínez Lema 
 
Muy buenos días. 
 
Desde Ciudadanos damos nuestro voto a 
favor de la propuesta, por considerar justo 
y equitativo el resultado de cada una de 
las cuestiones de este acuerdo 
organizativo.  
 
Nos alegra especialmente que los Plenos 
pasen a ser en horario de mañana, lo que 
favorecerá enormemente la labor de los 
medios de comunicación, fundamentales 
para contar a los ciudadanos lo que aquí se 
trate y decida. Esperemos que sea 
favorable, también, para la asistencia de 
público. 
 
Sobre las comisiones, nos hubiese gustado 
que ya estuviesen definidas las 
presidencias de cada una pero valoramos 
positivamente la equidad con la que se ha 
repartido la presidencia de las mismas. 



 

 

mesmas. Valoramos especialmente a 
creación da Comisión Especial  do 
Bordo Litoral, xa que consideramos que 
este é o gran proxecto da cidade e é  
importantísimo que todos participemos 
del, sobre todo tendo en conta o feito de 
que temos un goberno en minoría. 
 
Si botamos de menos neste acordo 
organizativo, conscientes de que non vén 
hoxe ao Pleno, a definición exacta da 
presenza nos órganos colexiados, aínda 
que se puxeron as bases sobre unha 
xusta presenza, contando a 
proporcionalidade, si me tería gustado 
máis definición respecto diso. Entendo 
que neste caso se require un esforzo por 
todas as partes que me gustaría que se 
levase a cabo. Non somos  
obstrucionistas, en absoluto, pero si 
pedimos o consenso, tamén, neste 
apartado, que, despois de todo, é o que 
pediu a cidadanía. 
 
Sobre a proposta de retribucións, nós 
somos un grupo coherente e non imos 
caer nin na demagoxia nin no populismo 
niso de cando a min non me toca 
critícoo e viceversa. Eu creo que neste 
sentido hai que ser serios e coherentes e 
cremos que é xusta e razoable a 
proposta de retribucións e agradecemos 
o esforzo por dotar dos medios 
necesarios á oposición. En calquera 
caso, apelamos ao diálogo e á procura 
de consenso, que promete o Goberno, 
elementos que consideramos necesarios 
en xeral na vida e en particular neste 
marco de goberno en minoría, para 
poder exercer con responsabilidade o 
noso traballo, que non é outro que 
tentar mellorar a calidade de vida e o 
benestar dos cidadáns. Que non caiba 
ningunha dúbida que desde Cidadáns 
ese será o noso labor, exercer unha 
oposición construtiva, traballando desde 
a lealdade, a transparencia e o 

Valoramos especialmente la creación de la 
Comisión Especial do Bordo Litoral, ya 
que consideramos que este es el gran 
proyecto de la ciudad y es importantísimo 
que todos participemos de él, sobre todo 
teniendo en cuenta el hecho de que 
tenemos un gobierno en minoría. 
 
Sí echamos de menos en este acuerdo 
organizativo, conscientes de que no viene 
hoy al Pleno, la definición exacta de la 
presencia en los órganos colegiados, 
aunque se han puesto las bases sobre una 
justa presencia, contando la 
proporcionalidad, sí me hubiese gustado 
más definición al respecto. Entiendo que 
en este caso se requiere un esfuerzo por 
todas las partes que me gustaría que se 
llevase a cabo. No somos obstrucionistas, 
en absoluto, pero sí pedimos el consenso, 
también, en este apartado, que, al fin y al 
cabo, es lo que ha pedido la ciudadanía. 
 
 
Sobre la propuesta de retribuciones, 
nosotros somos un grupo coherente y no 
vamos a caer ni en la demagogia ni en el 
populismo en eso de cuando a mí no me 
toca lo critico y viceversa. Yo creo que en 
este sentido hay que ser serios y 
coherentes y creemos que es justa y 
razonable la propuesta de retribuciones y 
agradecemos el esfuerzo por dotar de los 
medios necesarios a la oposición. En 
cualquier caso, apelamos al diálogo y a la 
búsqueda de consenso, que promete el 
Gobierno, elementos que consideramos 
necesarios en general en la vida y en 
particular en este marco de gobierno en 
minoría, para poder ejercer con 
responsabilidad nuestro trabajo, que no es 
otro que intentar mejorar la calidad de 
vida y el bienestar de los ciudadanos. Que 
no quepa ninguna duda que desde 
Ciudadanos ese será nuestro cometido, 
ejercer una oposición constructiva, 
trabajando desde la lealtad, la 



 

 

compromiso polo servizo público, o 
compromiso de defender os dereitos e 
liberdades do noso veciños e responder 
ás súas necesidades. Neste sentido 
valoramos tamén positivamente os 
acordos de goberno aos que se chegou 
con BNG e con Marea, bo síntoma e bo 
presaxio dun mandato máis acougado e 
por suposto, desexosos de que leven a 
cabo canto antes todos os puntos 
negociados neles, que entendemos que 
son urxentes. Desde este posto na 
oposición damos, pois, o noso voto a 
favor neste asunto cinco.  
 
 
No asunto seis o noso voto é tamén 
favorable, por considerar xusto o 
aumento de persoal eventual, en 
concordancia co que mencionaba 
anteriormente, de valorar a dotación de 
medios suficientes á oposición. Non é 
algo que haxa que tomar, ademais, a 
treo, xa que son pezas básicas e 
fundamentais, pois deben sumar 
capacidades e coñecementos ao do 
persoal deste Concello e deben de ser 
unha boa engrenaxe xunto ao equipo de 
goberno, ao que deberá unha dedicación 
plena no seu labor. Cónstanos que 
algúns dos que van formar parte desta 
listaxe son persoas preparadas e 
traballadoras, pero debemos lembrar 
que a decisión sobre estes cargos de 
confianza está suxeita a criterios 
obxectivos. Si poñemos un pero neste 
asunto e é a tardanza en recibir a 
documentación sobre a devandita 
proposta, no que á repartición de tipos 
de asesores se refire e á falta de 
concreción, polo menos con este grupo, 
do tipo que nos corresponde.  En 
calquera caso, con esta puntualización, 
tamén damos o noso voto a favor. 
 
Presidencia 
 

transparencia y el compromiso por el 
servicio público, el compromiso de 
defender los derechos y libertades de 
nuestro vecinos y responder a sus 
necesidades. En este sentido valoramos 
también positivamente los acuerdos de 
gobierno a los que se ha llegado con BNG 
y con Marea, buen síntoma y buen 
presagio de un mandato más calmado y 
por supuesto, deseosos de que se lleven a 
cabo cuanto antes todos los puntos 
negociados en ellos, que entendemos que 
son urgentes. Desde este puesto en la 
oposición damos, pues, nuestro voto a 
favor en este asunto cinco.  
 
En el asunto seis nuestro voto es también 
favorable, por considerar justo el aumento 
de personal eventual, en concordancia con 
lo que mencionaba anteriormente, de 
valorar la dotación de medios suficientes a 
la oposición. No es algo que haya que 
tomar, además, a la ligera, ya que son 
piezas básicas y fundamentales, pues 
deben sumar capacidades y conocimientos 
al del personal de este Concello y deben 
de ser un buen engranaje junto al equipo 
de gobierno, al que deberá una dedicación 
plena en su labor. Nos consta que algunos 
de los que van a formar parte de este 
listado son personas preparadas y 
trabajadoras, pero debemos recordar que 
la decisión sobre estos cargos de 
confianza está sujeta a criterios objetivos. 
Sí ponemos un pero en este asunto y es la 
tardanza en recibir la documentación 
sobre dicha propuesta, en lo que al reparto 
de tipos de asesores se refiere y a la falta 
de concreción, al menos con este grupo, 
del tipo que nos  corresponde. En 
cualquier caso, con esta puntualización, 
también damos nuestro voto a favor. 
 
 
 
Presidencia 
 



 

 

Moi ben, moitas grazas, señora 
Martínez. 
 
Señor Jorquera, ten a palabra. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Moi bo día. En primeiro lugar quero 
aproveitar esta miña primeira 
intervención no Pleno para saudar a 
todas as concelleiras e concelleiros, a 
todas as traballadoras e traballadores do 
Concello e a todas as persoas que están 
seguindo esta sesión plenaria, ben na 
tribuna de convidados ou ben a través do 
streaming. 
 
O Grupo Municipal do BNG vai votar a 
favor dos asuntos cinco e seis da orde do 
día; en primeiro lugar, porque 
consideramos que estas propostas son 
congruentes no que atinxe á 
organización do Concello, cos puntos 
que puxemos sobre a mesa na 
interlocución que mantivemos co Grupo 
Socialista e que cristalizou no acordo de 
investidura no marco de colaboración 
asinado entre o Grupo Socialista e o 
Grupo Municipal do BNG. Os puntos 
que puxemos sobre a mesa loxicamente 
que se refiren á organización do 
Concello. No primeiro apartado daquel 
acordo facíase referencia a aspectos que 
consideramos particularmente 
importantes, como a necesidade de 
gobernar dende o respecto ao pluralismo 
e ao fomento da participación. Nese 
sentido ambos grupos 
comprometímonos, entre outras cousas, 
a manter a presenza dos grupos 
municipais na Xunta de Goberno Local e 
nos órganos colexiados e tamén a dotar a 
todos os grupos municipais de recursos 
económicos e humanos suficientes para 
o exercicio do seu labor. E foron estes 
puntos, tamén, nos que centrou o BNG a 
interlocución que tivo co Grupo 

Muy bien, muchas gracias, señora 
Martínez. 
 
Señor Jorquera, tiene la palabra. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Muy buenos días. En primer lugar quiero 
aprovechar esta mi primera intervención 
en el Pleno para saludar a todas las 
concejalas y concejales, a todas las 
trabajadoras y trabajadores del 
Ayuntamiento y a todas las personas que 
están siguiendo esta sesión plenaria, bien 
en la tribuna de invitados o bien a través 
del streaming. 
 
El Grupo Municipal del BNG va a votar a 
favor de los asuntos cinco y seis del orden 
del día; en primer lugar, porque 
consideramos que estas propuestas son 
congruentes en lo que atañe a la 
organización del Ayuntamiento, con los 
puntos que pusimos sobre la mesa en la 
interlocución que mantuvimos con el 
Grupo Socialista y que cristalizó en el 
acuerdo de investidura en el marco de 
colaboración firmado entre el Grupo 
Socialista y el Grupo Municipal del BNG. 
Los puntos que pusimos sobre la mesa 
lógicamente que se refieren a la 
organización del Ayuntamiento. En el 
primer apartado de aquel acuerdo se 
hacía referencia a aspectos que 
consideramos particularmente 
importantes, como la necesidad de 
gobernar desde el respeto al pluralismo y 
al fomento de la participación. En ese 
sentido ambos grupos nos 
comprometimos, entre otras cosas, a 
mantener la presencia de los grupos 
municipales en la Junta de Gobierno 
Local y en los órganos colegiados y 
también a dotar a todos los grupos 
municipales de recursos económicos y 
humanos suficientes para el ejercicio de 
su labor. Y fueron estos puntos, también, 



 

 

Socialista, con posterioridade á sinatura 
daquel acordo e con carácter previo á 
celebración deste Pleno de organización. 
A criterio do BNG todos os grupos 
municipais polo feito de teren reunido as 
condicións esixidas para poder 
constituirse como grupo deben de ter 
medios suficientes para o exercicio do 
seu labor, aínda que a maiores, por 
suposto, se teña en conta, tamén, a 
representación acadada nas pasadas 
eleccións locais por cada formación 
política. Nesta interlocución, quero 
poñer de manifesto que o Grupo 
Municipal do BNG en ningún momento 
falou de retribucións, si falamos de 
adicacións exclusivas, porque estas son 
indispensábeis para que os distintos 
grupos poidan atender debidamente as 
responsabilidades encomendadas pola 
cidadanía, mais en calquera caso, o 
criterio do BNG a respecto das 
retribucións é claro: consideramos que o 
réxime retributivo debe de evitar 
excesos, por suposto as retribucións 
teñen que ter en conta o contexto e a 
situación social, pero as retribucións 
tamén deben de ser acordes coas 
responsabilidades que se asumen. E, iso 
si, os membros do Goberno e o conxunto 
dos membros da Corporación teñen que 
rendir contas do seu labor e os cidadáns, 
é moi importante que sexan 
enormemente esixentes ante calquera 
incumprimento perante a cidadanía ou 
ante calquera deixación das 
responsabilidades; pero hai tamén unha 
segunda razón que motiva o noso voto 
favorábel, aspiramos a que ao longo 
deste mandato se goberne dende o 
diálogo. Hai unha maioría progresista 
nesta cámara, por iso consideramos que 
o lóxico é que o grupo de Goberno 
priorice o diálogo con aqueles grupos 
municipais cos que teña máis 
coincidencias programáticas pero no 
proceso de diálogo non hai que excluír a 

en los que centró el BNG la interlocución 
que tuvo con el Grupo Socialista, con 
posterioridad a la firma de aquel acuerdo 
y con carácter previo a la celebración de 
este Pleno de organización. A criterio del 
BNG todos los grupos municipales por el 
hecho de haber reunido las condiciones 
exigidas para poder constituirse como 
grupo deben de tener medios suficientes 
para el ejercicio de su labor, aunque a 
mayores, por supuesto, se tenga en 
cuenta, también, la representación 
conseguida en las pasadas elecciones 
locales por cada formación política. En 
esta interlocución, quiero poner de 
manifiesto que el Grupo Municipal del 
BNG en ningún momento habló de 
retribuciones, sí hablamos de 
dedicaciones exclusivas, porque estas son 
indispensables para que los distintos 
grupos puedan atender debidamente las 
responsabilidades encomendadas por la 
ciudadanía, mas en cualquier caso, el 
criterio del BNG al respecto de las 
retribuciones es claro: consideramos que 
el régimen retributivo debe de evitar 
excesos, por supuesto las retribuciones 
tienen que tener en cuenta el  contexto y la 
situación social, pero las retribuciones 
también deben de ser acordes con las 
responsabilidades que se asumen. Y, eso 
sí, los miembros del Gobierno y el 
conjunto de los miembros de la 
Corporación tienen que  rendir cuentas de 
su labor y los ciudadanos, es muy 
importante que sean enormemente 
exigentes ante cualquier incumplimiento 
ante la ciudadanía o ante cualquier  
dejación de las responsabilidades; pero 
hay también una segunda razón que 
motiva nuestro voto favorable, aspiramos 
a que a lo largo de este mandato se 
gobierne desde el diálogo. Hay una 
mayoría progresista en esta cámara, por 
eso consideramos que lo lógico es que el 
grupo de Gobierno priorice el diálogo con 
aquellos grupos municipales con los que 



 

 

priori a ninguén, en particular, cando se 
trate de cuestións estratéxicas para o 
futuro da nosa cidade ou cando se trate 
de cuestións que afecten ao propio 
funcionamento do Concello como 
institución, como é o caso que hoxe nos 
ocupa. A proposta que agora se somete a 
votación foi froito do diálogo con todos 
os grupos, do esforzo por procurar 
consensos. Por tanto, agardamos que 
este xeito de facer as cousas se manteña 
ao longo do actual mandato e ademais 
aspiramos a que esta non sexa a única 
vez en que todos os grupos municipais 
nos poñamos de acordo  e, en particular, 
en que nos poñamos de acordo aqueles 
grupos municipais que nós autotitulamos 
como grupos progresistas. Hai cuestións 
que consideramos que son enormemente 
relevantes nas que temos a obriga de 
facer todos os esforzos necesarios para 
chegar a acordos; pensemos nos 
problemas de accesibilidade, que afectan 
ao conxunto da nosa cidade, 
practicamente a todos os barrios; 
pensemos na necesidade de que dende o 
Concello se dean pasos para que esta 
cidade poña o seu grao de area para 
loitar contra o cambio climático e os 
seus efectos; pensemos na necesidade de 
arbitrar solucións para evitar o grave 
problema de acceso á vivenda que existe 
nesta cidade; pensemos na necesidade de 
mellorar os servizos públicos ou de 
reforzar as políticas sociais ou de apostar 
por políticas de mobilidade que poñan ás 
persoas no centro, que prioricen, 
realmente, o transporte público e os 
peóns.  
 
 
 
 
Creo que temos a obriga de afrontar 
estas cuestións de primeira orde neste 
mandato. Para iso estamos aquí e o BNG 
ten a máxima disposición a que o 

tenga más coincidencias programáticas 
pero en el proceso de diálogo no hay que 
excluir a priori a nadie, en particular, 
cuando se trate de cuestiones estratégicas 
para el futuro de nuestra ciudad o cuando 
se trate de cuestiones que afecten al 
propio funcionamiento del Ayuntamiento 
como institución, como es el caso que hoy 
nos ocupa. La propuesta que ahora se 
somete a votación fue fruto del diálogo 
con todos los grupos, del esfuerzo por 
procurar consensos. Por tanto, esperamos 
que esta manera de hacer las cosas se 
mantenga a lo largo del actual mandato y 
además aspiramos a que esta no sea la 
única vez en que todos los grupos 
municipales nos pongamos de acuerdo  y, 
en particular, en que nos pongamos de 
acuerdo aquellos grupos municipales que 
nosotros  autotitulamos como grupos 
progresistas. Hay cuestiones que 
consideramos que son enormemente 
relevantes en las que tenemos el deber de 
hacer todos los esfuerzos necesarios para 
llegar a acuerdos; pensemos en los 
problemas de accesibilidad, que afectan 
al conjunto de nuestra ciudad, 
prácticamente a todos los barrios; 
pensemos en la necesidad de que desde el 
Ayuntamiento se den pasos para que esta 
ciudad ponga su grano de arena para 
luchar contra el cambio climático y sus 
efectos; pensemos en la necesidad de 
arbitrar soluciones para evitar el grave 
problema de acceso a la vivienda que 
existe en esta ciudad; pensemos en la 
necesidad de mejorar los servicios 
públicos o de reforzar las políticas 
sociales o de apostar por políticas de 
movilidad que pongan a las personas en el 
centro, que prioricen, realmente, el 
transporte público y los peatones.  
 
Creo que tenemos el deber de afrontar 
estas cuestiones de primer orden en este 
mandato. Para eso estamos aquí y el BNG 
tiene la máxima disposición a que el 



 

 

diálogo que cristalizou nestes asuntos 
que agora se someten a debate e 
votación sexa a norma, a pauta, ao longo 
deste mandato. Moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Jorquera. 
 
Señora García. 
 
Señora García Gómez 
 
Bos días a todos e a todas. Gustaríame 
saudar ás persoas que están aquí 
presentes, neste Salón de Plenos, pero 
tamén ás que nos van seguindo por 
Internet, pola radio, neste Pleno de 
organización. 
 
A Marea Atlántica no último Pleno 
otorgou os apoios necesarios para 
investir á señora Rey como alcaldesa da 
Coruña conscientes de que a cidadanía 
se decantou por unha maioría 
progresista, ao mesmo tempo que a 
Marea Atlántica nunca posibilitará 
gobernos de dereitas. Dende ese Pleno 
de investidura o Partido Socialista nunha 
estratexia, eu creo que sincronizada con 
outras cidades coma Ferrol, Santiago ou 
mesmo no Estado español, decidiuse a 
iniciar un goberno en minoría, con 9 dos 
27 concelleiros e concelleiras necesarias 
e agardamos que sexan conscientes do 
reto que asumen, xa non só para ter que 
xestionar moitas competencias 
acumuladas en poucas persoas senón por 
esa necesidade constante de chegar a 
acordos con outras forzas do Pleno. 
 
Neste contexto se realmente o que 
agardamos e iso o agardamos, é que do 
Goberno do Concello da Coruña xurdan 
políticas progresistas e políticas de 
esquerdas, entendemos que a Marea 
Atlántica xoga un papel absolutamente 

diálogo que cristalizó en estos asuntos 
que ahora se someten a debate y votación 
sea la norma, la pauta, a lo largo de este 
mandato. Muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Jorquera. 
 
Señora García. 
 
Señora García Gómez 
 
Buenos días a todos y a todas. Me 
gustaría saludar a las personas que están 
aquí presentes, en este Salón de Plenos, 
pero también a las que nos van siguiendo 
por Internet, por la radio, en este Pleno 
de organización. 
 
La Marea Atlántica en el último Pleno 
otorgó los apoyos necesarios para investir 
a la señora Rey como alcaldesa de A 
Coruña conscientes de que la ciudadanía 
se decantó por una mayoría progresista, 
al mismo tiempo que la Marea Atlántica 
nunca posibilitará gobiernos de derechas. 
Desde ese Pleno de investidura el Partido 
Socialista en una estrategia, yo creo que 
sincronizada con otras ciudades como 
Ferrol, Santiago o mismo en el Estado 
español, se decidió a iniciar un gobierno 
en minoría, con 9 de los 27 concejales y 
concejalas necesarias y esperamos que 
sean conscientes del reto que asumen, ya 
no solo para tener que gestionar muchas 
competencias acumuladas en pocas 
personas sino por esa necesidad constante 
de llegar a acuerdos con otras fuerzas del 
Pleno. 
 
En este contexto si realmente lo que 
esperamos y eso lo esperamos, es que del 
Gobierno del Ayuntamiento de A Coruña 
surjan políticas progresistas y políticas de 
izquierdas, entendemos que la Marea 
Atlántica juega un papel absolutamente 



 

 

fundamental porque é a única 
combinación que garante a maioría 
absoluta. Felicitamos o diálogo con 
todas as forzas, por suposto, pero non 
entendemos a equidistancia e agardamos 
do Goberno Socialista que faga políticas 
de esquerda, de defensa das maiorías 
sociais, de aposta polo laicismo nas 
institucións, de aposta decidida pola 
igualdade de xénero, máis alá dunha 
pose, das políticas redistributivas e que 
loiten contra a desigualdade e a pobreza, 
daquelas políticas encamiñadas a loitar 
contra o cambio climático e a preparar a 
cidade, tamén, para este reto global e en 
xeral esas políticas medioambientais que 
melloren a calidade de vida, tamén, na 
nosa cidade. 
 
Non pretendemos en ningún caso facer 
unha oposición de bloqueo. Sabemos o 
custo que iso ten para a cidadanía. 
Pretendemos facer unha oposición 
esixente e tendemos a man para todas 
aquelas políticas transformadoras que 
realmente vaian mellorar a calidade de 
vida da cidadanía pero tamén nos 
gustaría dicir que imos estar en contra de 
volver ao pasado, de volver a políticas 
clientelares, de volver a políticas 
urbanísticas que priman o lucro 
económico e de volver realmente a 
tempos nos que non nos gustaría volver 
en ningún caso. 
 
Imos votar a favor deste acordo político, 
en lealdade aos pactos chegados durante 
as negociacións pero xa adianto que vai 
ser un voto crítico porque tamén se vota 
conxuntamente, como acabamos de velo, 
pois, o incremento das retribucións dos 
cargos da Corporación coa que, 
abertamente, non estamos de acordo. 
Nos tería gustado votalos por separado 
para manifestar o que foi realmente o 
obxecto das negociacións e é que coa 
Marea Atlántica non se falou de salarios 

fundamental porque es la única 
combinación que garantiza la mayoría 
absoluta. Felicitamos el diálogo con todas 
las fuerzas, por supuesto, pero no 
entendemos la equidistancia y esperamos 
del Gobierno Socialista que haga políticas 
de izquierda, de defensa de las mayorías 
sociales, de apuesta por el laicismo en las 
instituciones, de apuesta decidida por la 
igualdad de género, más allá de una pose, 
de las políticas redistributivas y que 
luchen contra la desigualdad y la pobreza, 
de aquellas políticas encaminadas a 
luchar contra el cambio climático y a 
preparar la ciudad, también, para este 
reto global y en general esas políticas 
medioambientales que mejoren la calidad 
de vida, también, en nuestra ciudad. 
 
No pretendemos en ningún caso hacer una 
oposición de bloqueo. Sabemos el coste 
que eso tiene para la ciudadanía. 
Pretendemos hacer una oposición 
exigente y tendemos la mano para todas 
aquellas políticas transformadoras que 
realmente vayan a mejorar la calidad de 
vida de la ciudadanía pero también nos 
gustaría decir que vamos a estar en 
contra de volver al pasado, de volver a 
políticas clientelares, de volver a políticas 
urbanísticas que priman el lucro 
económico y de volver realmente a 
tiempos en los que no nos gustaría volver 
en ningún caso. 
 
Vamos a votar a favor de este acuerdo 
político, en lealtad a los pactos llegados 
durante las negociaciones pero ya 
adelanto que va a ser un voto crítico 
porque también se vota conjuntamente, 
como acabamos de ver, pues, el 
incremento de las retribuciones de los 
cargos de la Corporación con la que, 
abiertamente, no estamos de acuerdo. Nos 
habría gustado votarlos por separado 
para manifestar lo que fue realmente el 
objeto de las negociaciones y es que con 



 

 

e neste caso pois temos políticas 
diferentes pero priorizamos os acordos 
achegados e priorizamos, sobre todo, 
todas esas medidas que nós entendemos 
que son transformadoras, que están en 
marcha e que son de execución 
inmediata, que teñen un impacto 
positivo directamente na cidadanía. Para 
empezar, a nosa disponibilidade para 
negociar os Orzamentos, xa non só os de 
2020, senón os de 2019, polos que 
levamos meses esperando, xa que non se 
puideron aprobar no mandato pasado por 
unha estratexia que nós consideramos 
que foi de partido. Eses Orzamentos 
seguen sendo necesarios. Priorizamos o 
impulso dende xa desa constitución da 
Área Metropolitana, que debe abordarse 
a súa aprobación no Pleno. Priorizamos 
a titularidade pública do bordo litoral e 
esa Comisión de Seguimento para 
revisar os convenios de 2004. 
Priorizamos a política social de 
protección e a gratuidade do ensino 
público, a transición ecolóxica e a loita 
contra o cambio climático, o fomento do 
transporte público, a igualdade de xénero 
e a participación cidadá directa na toma 
de decisións sobre a vida municipal. 
 
 
 
Estes acordos materializan moitos dos 
eixos prioritarios que a rede da Marea 
Atlántica definiu como que ían ser as 
políticas da Marea Atlántica durante 
estes vindeiros catro anos. 
Efectivamente, como comentaba: Área 
Metropolitana, etc.  
 
Priorizamos este acordo, tamén, porque 
entendemos que as presidencias das 
comisións especiais de Pleno que se van 
crear, que van ser a da Área 
Metropolitana, a do Bordo Litoral e 
incluso esa que para nós ten vital 
importancia, como é a da Transparencia 

la Marea Atlántica no se habló de 
salarios y en este caso pues tenemos 
políticas diferentes pero priorizamos los 
acuerdos alcanzados y priorizamos, sobre 
todo, todas esas medidas que nosotros 
entendemos que son transformadoras, que 
están en marcha y que son de ejecución 
inmediata, que tienen un impacto positivo 
directamente en la ciudadanía. Para 
empezar, nuestra disponibilidad para 
negociar los Presupuestos, ya no solo los 
de 2020, sino los de 2019, por los que 
llevamos meses esperando, ya que no se 
pudieron aprobar en el mandato pasado 
por una estrategia que nosotros 
consideramos que fue de partido. Esos 
Presupuestos siguen siendo necesarios. 
Priorizamos el impulso desde ya de esa 
constitución del Área Metropolitana, que 
debe abordarse su aprobación en el 
Pleno. Priorizamos la titularidad pública 
del borde litoral y esa Comisión de 
Seguimiento para revisar los convenios de 
2004. Priorizamos la política social de 
protección y la gratuidad de la enseñanza 
pública, la transición ecológica y la lucha 
contra el cambio climático, el fomento del 
transporte público, la igualdad de género 
y la participación ciudadana directa en la 
toma de decisiones sobre la vida 
municipal. 
 
Estos acuerdos materializan muchos de 
los ejes prioritarios que la red de la 
Marea Atlántica definió como que iban a 
ser las políticas de la Marea Atlántica 
durante estos próximos cuatro años. 
Efectivamente, como comentaba: Área 
metropolitana, etc.  
 
Priorizamos este acuerdo, también, 
porque entendemos que las presidencias 
de las comisiones especiales de Pleno que 
se van a crear, que van a ser la del Área 
Metropolitana, la del Borde Litoral e 
incluso esa que para nosotros tiene vital 
importancia, como es la de la 



 

 

e Publicidade, serán presididas pola 
Marea Atlántica, pero tamén temos que 
dicir que ese documento de acordos é un 
documento de desacordos, no sentido de 
que esas partes ausentes que a nós nos 
gustaría ter impulsado non se atopan 
nese documento e seguirán sendo eixo 
do traballo político da Marea Atlántica. 
Non renunciamos a elas de ningunha 
maneira. Estámonos referindo a ese 
control do desenvolvemento urbanístico 
da cidade, estamos a referir a esas 
comisións de investigación, estamos a 
referir a esa defensa do laicismo e a esa 
defensa da igualdade de oportunidades 
na contratación e na convocatoria de 
subvencións de concorrencia 
competitiva. Preocúpanos un pouquiño 
as declaracións da señora Rey aos 
medios de comunicación, onde se afirma 
que se negociaron os salarios coa Marea 
Atlántica, cando non é así, cando se 
cuestiona a viabilidade de determinados 
proxectos incluídos nese acordo político, 
como poden ser o do operador 
enerxético municipal ou realmente onde 
se chega a cuestionar que esa relación 
entre o PSOE e a Marea Atlántica fose a 
viabilidade de que as políticas que se 
decidan neste Salón de Plenos teñan 
carácter progresista. Discrepamos 
abertamente da suba salarial, que forma 
parte deste acordo de organización 
porque nós entendemos, e así o entende 
o noso código ético, que os 
representantes e as representantes da 
cidadanía, deben vivir en condicións 
semellantes ás de esta cidadanía e temos 
que lembrar que o salario mínimo 
interprofesional son 12.000 euros ao 
ano, que a renda media na Coruña se 
sitúa en 28.0000 euros ao ano e esa é a 
referencia que nós adoptamos como 
representantes e que será o noso espello 
e o noso norte na toma de decisións que 
teñamos que facer. E o seguinte o deixo 
para a segunda intervención. Moitas 

Transparencia y Publicidad, serán 
presididas por la Marea Atlántica, pero 
también tenemos que decir que ese 
documento de acuerdos es un documento 
de desacuerdos, en el sentido de que esas 
partes ausentes que a nosotros nos 
gustaría haber impulsado no se 
encuentran en ese documento y seguirán 
siendo eje del trabajo político de la Marea 
Atlántica. No renunciamos a ellas ni por 
asomo. Nos estamos refiriendo a ese 
control del desarrollo urbanístico de la 
ciudad, nos estamos refiriendo a esas 
comisiones de investigación, nos estamos 
refiriendo a esa defensa del laicismo y a 
esa defensa de la igualdad de 
oportunidades en la contratación y en la 
convocatoria de subvenciones de 
concurrencia competitiva. Nos preocupan 
un poquito las declaraciones de la señora 
Rey a los medios de comunicación, donde 
se afirma que se negociaron los salarios 
con la Marea Atlántica, cuando no es así, 
cuando se cuestiona la viabilidad de 
determinados proyectos incluidos en ese 
acuerdo político, como pueden ser el del 
operador energético municipal o 
realmente donde se llega a cuestionar que 
esa relación entre el PSOE y la Marea 
Atlántica fuese la viabilidad de que las 
políticas que se decidan en este Salón de 
Plenos tengan carácter progresista. 
Discrepamos abiertamente de la subida 
salarial, que forma parte de este acuerdo 
de organización porque nosotros 
entendemos, y así lo entiende nuestro 
código ético, que los representantes y las 
representantes de la ciudadanía, deben 
vivir en condiciones semejantes a las de 
esta ciudadanía y tenemos que recordar 
que el salario mínimo interprofesional son 
12.000 euros al año, que la renta media 
en A Coruña se sitúa en 28.0000 euros al 
año y esa es la referencia que nosotros 
adoptamos como representantes y que 
será nuestro espejo y nuestro norte en la 
toma de decisiones que tengamos que 



 

 

grazas. 
 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señora García. 
 
Señora Mato. 
 
Señora Mato Otero 
 
Moi bo día a todos. A verdade é que é un 
auténtico, unha honra estar aquí 
representando a esos preto de 38.000 
coruñeses e coruñesas que deron a 
confianza a este partido. Saudar 
expresamente non só os concelleiros e 
concelleiras senón tamén a toda a xente 
que nos está escoitando a través de 
streaming e facer unha reflexión en 
conxunto para todos e é que despois de 
43 días de que os coruñeses acudimos ás 
urnas e despois de 23 días desta sesión 
de investidura, ben, pois, por fin 
acadamos o punto de partida, ese punto 
de partida tan necesario e tamén as 
ferramentas que manexaremos nos 
próximos catro anos todos os grupos 
políticos e a verdade é que nós pensamos 
que non foi sen tempo. Despois destas 
seis semanas estamos aquí, a día de 
hoxe, ante o goberno máis pequeno da 
historia deste Concello, un goberno que 
non gañou, un goberno que non conta 
con maioría absoluta e que, 
efectivamente, coñecemos polos medios 
de comunicación, como non pode ser 
doutro xeito, polo de agora, destes 
pactos que se teñen firmado e acadado 
co Bloque Nacionalista, cos 
nacionalistas por unha banda e dun 
xeito, dalgunha maneira, prioritario, e 
tamén coa Marea, recentemente. 
Chámanos poderosamente a atención, se 
cabe, esta maneira de escoller como 
socio preferente e prioritario ao BNG 
cando non cabe dúbida de que a Marea é 

hacer. Y lo siguiente lo dejo para la 
segunda intervención. Muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señora García. 
 
Señora Mato. 
 
Señora Mato Otero 
 
Muy buenos días a todos. La verdad es 
que es un auténtico, un honor estar aquí 
representando a esos cerca de 38.000 
coruñeses y coruñesas que dieron la 
confianza a este partido. Saludar 
expresamente no solo a los concejales y 
concejalas sino también a toda la gente 
que nos está escuchando a través de 
streaming y hacer una reflexión en 
conjunto para todos y es que después de 
43 días de que los coruñeses acudimos a 
las urnas y después de 23 días de esta 
sesión de investidura, bien, pues, por fin 
conseguimos el punto de partida, ese 
punto de partida tan necesario y también 
las herramientas que manejaremos en los 
próximos cuatro años todos los grupos 
políticos y la verdad es que nosotros 
pensamos que no fue sin tiempo. Después 
de estas seis semanas estamos aquí, a día 
de hoy, ante el gobierno más pequeño de 
la historia de este Ayuntamiento, un 
gobierno que no ganó, un gobierno que no 
cuenta con mayoría absoluta y que, 
efectivamente, conocemos por los medios 
de comunicación, como no puede ser de 
otro modo, por lo de ahora, de estos 
pactos que se han firmado y conseguido 
con el Bloque Nacionalista, con los 
nacionalistas por una parte y de una 
manera, de alguna forma, prioritaria, y 
también con la Marea, recientemente. Nos 
llama poderosamente la atención, si cabe, 
esta manera de escoger como socio 
preferente y prioritario al BNG cuando no 
cabe duda de que la Marea es quien le 



 

 

quen lle pode garantir que vaian adiante 
os proxectos e as iniciativas que leve 
adiante o Partido Socialista. Non podo, 
por menos, que facer dun xeito oficial 
neste Pleno, xa que non tiven a 
oportunidade de facelo no Pleno de 
investidura, e quero deixar constancia, 
que eu mesma invitei a que hoxe a nosa 
alcaldesa achegara un pacto, achegara un 
gran acordo co partido gañador, que é 
este que está aquí sentado nestas 
bancadas porque eu creo firmemente e o 
reitero, que é a interpretación máis 
cristalina da vontade que tiveron os 
votantes pero o certo é que chegar a 
acordos, á vista está, con este partido, 
parece ser que é difícil. Non sei se é por 
falta dunha ambición de cidade ou por 
falta de altura de miras pero, 
evidentemente, a resposta que tiven é: 
non é non. Ao máis puro estilo 
socialista, e o lamento profundamente 
non por min, non polos concelleiros que 
estamos aquí representando a eses preto 
de 38.000 coruñeses e coruñesas senón 
porque creo que perdemos unha 
oportunidade histórica nesta cidade de 
ter unha nova maneira e pioneira de 
gobernar e sobre todo, tamén, de acadar 
un acordo que daría resposta dun xeito, 
non vou dicir mellor competentemente 
pero si cuantitativamente, porque estou 
convencida de que un goberno de 18 
concelleiros daría moitísima mellor 
facilidade de resposta ás necesidades, 
aos problemas que teñen os coruñeses 
que un goberno de 9 concelleiros. Pero, 
segundo leo, e volvo a dicir, porque me 
estou a enterar polos medios de 
comunicación, parece ser que este non 
vai ser un goberno estático, e din os 
medios de comunicación, recollido en 
boca da nosa alcaldesa, que pode ser un 
goberno que pode mudar e mesmo 
incluso tamén que a Marea podería 
entrar neste goberno. Ben, esa é unha 
expectativa que queda aí pero que vén  

puede garantizar que vayan adelante los 
proyectos y las iniciativas que lleve 
adelante el Partido Socialista. No puedo, 
por menos, que hacer de una manera 
oficial en este Pleno, ya que no tuve la 
oportunidad de hacerlo en el Pleno de 
investidura, y quiero dejar constancia, 
que yo misma invité a que hoy nuestra 
alcaldesa aportase un pacto, aportase un 
gran acuerdo con el partido ganador, que 
es este que está aquí sentado en estas 
bancadas porque yo creo firmemente y lo 
reitero, que es la interpretación más 
cristalina de la voluntad que tuvieron los 
votantes pero lo cierto es que llegar a 
acuerdos, a la vista está, con este partido, 
parece ser que es difícil. No sé si es por 
falta de una ambición de ciudad o por 
falta de altura de miras pero, 
evidentemente, la respuesta que tuve es: 
no es no. Al más puro estilo socialista, y 
lo lamento profundamente no por mí, no 
por los concejales que estamos aquí 
representando a esos cerca de 38.000 
coruñeses y coruñesas sino porque creo 
que perdemos una oportunidad histórica 
en esta ciudad de tener una nueva manera 
y pionera de gobernar y sobre todo, 
también, de conseguir un acuerdo que 
daría respuesta de una manera, no voy a 
decir mejor competentemente pero sí 
cuantitativamente, porque estoy 
convencida de que un gobierno de 18 
concejales daría muchísima mejor 
facilidad de respuesta a las necesidades, a 
los problemas que tienen los coruñeses 
que un gobierno de 9 concejales. Pero, 
según leo, y vuelvo a decir, porque me 
estoy enterando por los medios de 
comunicación, parece ser que este no va a 
ser un gobierno estático, y dicen los 
medios de comunicación, recogido en 
boca de nuestra alcaldesa, que puede ser 
un gobierno que puede mudar e incluso 
también que la Marea podría entrar en 
este gobierno. Bien, esa es una 
expectativa que queda ahí pero que viene 



 

 

ratificar unha vez máis o que diciamos 
en plena campaña e é que, 
evidentemente, se o que se quería era 
botar fóra á Marea do goberno, pois 
parece ser que co Partido Socialista 
aínda pode que non sexa así e que entren 
no goberno. 
 
Pola parte que lle corresponde ao 
contido do punto cinco e seis, que 
agradecemos que se debata 
conxuntamente, a proposta de 
organización recolle expresamente as 
premisas que dende este partido 
puxemos enriba da mesa, que non poden 
ser outras, que, efectivamente, non 
agardar esa equidistancia da que apelaba 
a Marea, porque non pode ser, porque a 
representatividade a temos que ter en 
función do que os coruñeses e as 
coruñesas dixeron e falaron, e, polo 
tanto, eu creo que, efectivamente, 
debemos de ter os medios necesarios e 
suficientes dun xeito proporcional, non 
vou dicir a cantidade, e tamén, 
evidentemente, ter a representación nas 
comisións e nos órganos colexiados, 
representando estritamente ese resultado 
nas urnas, é dicir, garantindo esa 
proporcionalidade. E eu creo que, 
efectivamente, neste debate e nas 
conversas que mantivemos, houbo 
moitísimo sentido común e quero 
recoñecer, permítame que o faga, 
expresamente a capacidade de 
negociación que ten José Manuel Lage, 
persoa que respecto e coñezo dende hai 
tempo, ten demostrado as súas dotes de 
liderado e de negociación e eu agradézoo  
á súa transparencia cando falou con nós 
destes puntos, sobre o punto cinco e o 
punto seis. E quero destacar, tamén, 
algunhas das cuestións das que hoxe 
temos que aprobar, como é celebrar estas 
sesións plenarias, que sexan pola mañá, 
eu creo que é unha moi boa idea, 
participar na oposición, que teña a 

a ratificar una vez más lo que decíamos 
en plena campaña y es que, 
evidentemente, si lo que se quería era 
echar fuera a la Marea del gobierno, pues 
parece ser que con el Partido Socialista 
aún puede que no sea así y que entren en 
el gobierno. 
 
Por la parte que le corresponde al 
contenido del punto cinco y seis, que 
agradecemos que se debata 
conjuntamente, la propuesta de 
organización recoge expresamente las 
premisas que desde este partido pusimos 
encima de la mesa, que no pueden ser 
otras, que, efectivamente, no esperar esa 
equidistancia de la que apelaba la Marea, 
porque no puede ser, porque la 
representatividad la tenemos que tener en 
función de lo que los coruñeses y las 
coruñesas dijeron y hablaron, y, por 
tanto, yo creo que, efectivamente, 
debemos de tener los medios necesarios y 
suficientes de una manera proporcional, 
no voy a decir la cantidad, y también, 
evidentemente, tener la representación en 
las comisiones y en los órganos 
colegiados, representando estrictamente 
ese resultado en las urnas, es decir, 
garantizando esa proporcionalidad. Y yo 
creo que, efectivamente, en este debate y 
en las conversaciones que mantuvimos, 
hubo muchísimo sentido común y quiero 
reconocer, permítame que lo haga, 
expresamente la capacidad de 
negociación que tiene José Manuel Lage, 
persona que respeto y conozco desde hace 
tiempo, ha demostrado sus dotes de 
liderazgo y de negociación y yo le 
agradezco su transparencia cuando habló 
con nosotros de estos puntos, sobre el 
punto cinco y el punto seis. Y quiero 
destacar, también, algunas de las 
cuestiones de las que hoy tenemos que 
aprobar, como es celebrar estas sesiones 
plenarias, que sean por la mañana, yo 
creo que es una muy buena idea, 



 

 

oportunidade, a oposición, de participar 
nas Xuntas de Goberno, nas mesas de 
contratación, con voz pero sen voto, 
como xa se estaba a facer, eu creo que 
tamén é bo mantelo. Manter, volvo 
insistir, esa proporcionalidade na 
composición dos órganos de goberno e 
dos consellos dos órganos colexiados e 
nos quedan flecos pendentes por 
ratificar, como pode ser, efectivamente, 
a presidencia das comisións e tamén os 
medios materiais e humanos pero, como 
creo na palabra estou convencida de que 
vai ser así, anticipo o voto favorable 
desta formación aos puntos cinco e 
tamén ao punto seis. Iníciase agora un 
camiño difícil para os 9 concelleiros 
porque ninguén di que gobernar sexa 
fácil e máis cando son 9 concelleiros os 
que teñen agora a oportunidade de levar 
adiante o timón deste gran barco que é o 
noso Concello. Desexeille persoalmente 
á alcaldesa sorte, desexo tamén a todos 
os concelleiros moitísima sorte porque 
será bo para todos pero é verdade que 
aínda a día de hoxe estamos por coñecer 
que é o que van facer e que van levar 
adiante porque, volvo a dicir, pola 
prensa coñecemos o acordo 
programático co BNG e as partes 
importantes e as liñas que quere 
desenvolver o BNG. Por outra banda 
coñecemos o acordo programático, 
tamén, a través das redes e dos medios 
de comunicación, coa Marea. Hai 
algunhas cousas, polo que podo dicir, 
que coincidimos programaticamente, 
señor Jorquera, co Partido Socialista, 
porque á vista está que lle deben de 
gustar, do Partido Popular, como é 
Coruña Cidade das Mulleres e como é 
unha concellería exclusiva de Deportes, 
que non estaba no programa do PSOE, si 
estaba no noso, ou como pode ser levar 
adiante un plan de choque de limpeza... 
 
 

participar en la oposición, que tenga la 
oportunidad, la oposición, de participar 
en las Juntas de Gobierno, en las mesas 
de contratación, con voz pero sin voto, 
como ya se estaba haciendo, yo creo que 
también es bueno mantenerlo. Mantener, 
vuelvo a insistir, esa proporcionalidad en 
la composición de los órganos de 
gobierno y de los consejos de los órganos 
colegiados y nos quedan flecos pendientes 
por ratificar, como puede ser, 
efectivamente, la presidencia de las 
comisiones y también los medios 
materiales y humanos pero, como creo en 
la palabra estoy convencida de que va a 
ser así, anticipo el voto favorable de esta 
formación a los puntos cinco y también al 
punto seis. Se inicia ahora un camino 
difícil para los 9 concejales porque nadie 
dice que gobernar sea fácil y más cuando 
son 9 concejales los que tienen ahora la 
oportunidad de llevar adelante el timón de 
este gran barco que es nuestro 
Ayuntamiento. Le deseé personalmente a 
la alcaldesa suerte, deseo también a todos 
los concejales muchísima suerte porque 
será bueno para todos pero es verdad que 
aún a día de hoy estamos por conocer qué 
es lo que van a hacer y qué van a llevar 
adelante porque, vuelvo a decir, por la 
prensa conocemos el acuerdo 
programático con el BNG y las partes 
importantes y las líneas que quiere 
desarrollar el BNG. Por otra parte 
conocemos el acuerdo programático, 
también, a través de las redes y de los 
medios de comunicación, con la Marea. 
Hay algunas cosas, por lo que puedo 
decir, que coincidimos 
programáticamente, señor Jorquera, con 
el Partido Socialista, porque a la vista 
está que le deben de gustar, del Partido 
Popular, como es Coruña Ciudad de las 
Mujeres y como es una concejalía 
exclusiva de Deportes, que no estaba en el 
programa del PSOE, sí estaba en el 
nuestro, o como puede ser llevar adelante 



 

 

 
 
Presidencia 
 
Vaia rematando, señora Mato, por favor. 
 
Señora Mato Otero 
 
...si, grazas pola súa paciencia, que a tivo 
tamén con todos os outros voceiros. 
Pero, evidentemente, gustaríame coñecer 
cal vai ser o programa definitivo que vai 
ter o Partido Socialista porque do 
Partido Socialista o programa propio do 
Partido Socialista, aínda non coñezo 
nada. O máis lóxico sería ter acadado un 
acordo programático entre tres e non 
dous acordos programáticos entre dous 
pero ben, isto é o que hai. Moitísimas 
grazas, alcaldesa. 
 
Presidencia 
 
Grazas, señora Mato. A paciencia tamén 
se contabiliza en números: trece 
segundos de máis falou a señora 
Martínez, vinte e dous o señor Jorquera, 
un minuto e dez a señora García, dous 
minutos vinte e nove, vostede. 
 
Señor Lage, ten a palabra. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Bo día. Grazas. En primeiro lugar dicir 
que é unha honra estar neste Salón de 
Plenos representando á cidadanía da 
Coruña,representando ao meu partido, o 
Partido dos Socialistas de Galicia PSOE. 
Saudar, como non pode ser doutro xeito, 
a todas as concelleiras e concelleiros, e 
tamén a todos os asistentes e aquelas 
persoas que nos están vendo a través do 
streaming. 
 
Xa por entrar en materia gustaríame, en 
primeiro lugar, dicir que a proposta que 

un plan de choque de limpieza... 
 
Presidencia 
 
Vaya finalizando, señora Mato, por favor. 
 
Señora Mato Otero 
 
...sí, gracias por su paciencia, que la tuvo 
también con todos los otros portavoces. 
Pero, evidentemente, me gustaría conocer 
cuál va a ser el programa definitivo que 
va a tener el Partido Socialista porque del 
Partido Socialista el programa propio del 
Partido Socialista, aun no conozco nada. 
Lo más lógico sería haber conseguido un 
acuerdo programático entre tres y no dos 
acuerdos programáticos entre dos pero 
bueno, esto es lo que hay. Muchísimas 
gracias, alcaldesa. 
 
Presidencia 
 
Gracias, señora Mato. La paciencia 
también se contabiliza en números: trece 
segundos de más habló la señora 
Martínez, veintidós el señor Jorquera, un 
minuto y diez la señora García, dos 
minutos veintinueve, usted. 
 
Señor Lage, tiene la palabra. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Buenos días. Gracias. En primer lugar 
decir que es un honor estar en este Salón 
de Plenos representando a la ciudadanía 
de A Coruña representando a mi partido, 
el Partido de los Socialistas de Galicia 
PSOE. Saludar, como no puede ser de 
otro modo, a todas las concejalas y 
concejales, y también a todos los 
asistentes y aquellas personas que nos 
están viendo a través del streaming. 
 
Ya por entrar en materia me gustaría, en 
primer lugar, decir que la propuesta que 



 

 

se trae hoxe ao Pleno e como afondaron 
nela os diferentes voceiros e voceiras, 
introduce algúns cambios, é certo, a 
periodicidade das sesións mantense pero 
se alterna o día. Inténtase, tamén, que 
teña a maior trascendencia posible. 
Entendemos que o Pleno da Corporación 
debe de ser un lugar de resonancia que 
permita que se coñezan os debates que 
se producen no mesmo e polo tanto, 
tamén, que as diferentes posicións e 
políticas teñan tempo a ser coñecidas no 
mundo da comunicación onde a 
información se consume cunha 
inmediatez e cunha rapidez tremenda 
pero en calquera caso que permita, 
tamén, ao conxunto dos grupos 
municipais, tendo en conta que unha vez 
ao mes se produce a sesión plenaria de 
carácter ordinario, é unha boa ocasión 
tamén para que se poidan desenvolver, 
como non pode ser doutro xeito, as 
posicións políticas de cada grupo. 
 
É certo que propoñemos unha serie de 
comisións, 14 no plano ordinario e 3 de 
carácter especial. Esas 3 de carácter 
especial, a do Bordo Litoral, a do 
impulso da Área Metropolitana e da 
Cidade das TICs, son especiais, 
xustamente porque aí se intenta poñer o 
acento. Nomeadamente, no que ten que 
ver coa innovación e todo o que ten que 
ver coa industria 4.0 entendemos que hai 
que facer unha aposta neste mandato 
clara nesa dirección, é un compromiso 
do Partido Socialista traballar pola 
cidade das TIC e non é menos relevante 
todo o que ten que ver coa fachada 
marítima e co bordo litoral, por iso se 
afonda especialmente nesa comisión. 
Tamén no impulso á planificación 
metropolitana, non só en torno a un 
concepto legal senón sobre todo a poder 
falar de consorciar servizos e falar da 
planificación metropolitana que hoxe en 
día é unha realidade. 

se trae hoy al Pleno y cómo profundizaron 
en ella los diferentes portavoces, 
introduce algunos cambios, es cierto, la 
periodicidad de las sesiones se mantiene 
pero se alterna el día. Se intenta, también, 
que tenga la mayor trascendencia posible. 
Entendemos que el Pleno de la 
Corporación debe de ser un lugar de 
resonancia que permita que se conozcan 
los debates que se producen en el mismo y 
por lo tanto, también, que las diferentes 
posiciones y políticas tengan tiempo a ser 
conocidas en el mundo de la 
comunicación donde la información se 
consume con una inmediatez y con una 
rapidez tremenda pero en cualquier caso 
que permita, también, al conjunto de los 
grupos municipales, toda vez que una vez 
al mes se produce la sesión plenaria de 
carácter ordinaria, es una buena ocasión 
también para que se puedan desarrollar, 
como no puede ser de otro modo, las 
posiciones políticas de cada grupo. 
 
Es cierto que proponemos una serie de 
comisiones, 14 en el plano ordinario y 3 
de carácter especial. Esas 3 de carácter 
especial, la del Borde Litoral, la del 
impulso del Área Metropolitana y de la 
Ciudad de las TICs, son especiales, 
justamente porque ahí se intenta poner el 
acento. En particular, en lo que tiene que 
ver con la innovación y todo lo que tiene 
que ver con la industria 4.0 entendemos 
que hay que hacer una apuesta en este 
mandato clara en esa dirección, es un 
compromiso del Partido Socialista 
trabajar por la ciudad de las TIC y no es 
menos relevante todo lo que tiene que ver 
con la fachada marítima y con el borde 
litoral, por eso se ahonda especialmente 
en esa comisión. También en el impulso a 
la planificación metropolitana, no solo en 
torno a un concepto legal sino sobre todo 
a poder hablar de consorciar servicios y 
hablar de la planificación metropolitana 
que hoy en día es una realidad. 



 

 

Falaron diferentes voceiros e voceiras de 
como abordar este novo tempo. Dende o 
Grupo Socialista entendemos que o 
diálogo é unha ferramenta política de 
primeira orde e entendémolo así e así o 
estamos intentando levar á práctica, 
sabendo que cada grupo político ten a 
súa ideoloxía e que hai diferenzas, se 
non formaríamos parte, seguramente, 
todos e todas do mesmo. En calquera 
caso, nós entendemos que hai que 
rematar coa política de trincheiras e abrir 
un novo tempo onde sexamos capaces 
dende o respecto á diversidade e o 
respecto á pluralidade, ser capaces de 
que teñamos todos e todas máis puntos 
en común que puntos que nos separen. 
Este Pleno de organización afrontámolo 
e enfocámolo, precisamente, deste xeito, 
intentando abrir un novo tempo. Non hai 
equidistancia de ningún tipo. Hai unha 
maioría progresista na Corporación 
municipal. Hai unha maioría progresista, 
é evidente, en torno a 17 concelleiros e 
concelleiras, pero o que non hai é 
cordóns sanitarios. Eu quero, aquí, 
recoller as verbas tanto da voceira de 
Cidadáns como da voceira da Marea e 
do voceiro do BNG, do señor Jorquera, 
nas que é importante, máis alá das 
coincidencias ideolóxicas, ser capaces de 
buscar puntos de encontro aínda dentro 
desas diferenzas ideolóxicas. 
Evidentemente o Partido Socialista difire 
en moitos ámbitos programáticos co 
Partido Popular, sen dúbida ningunha, 
pero entendemos que todo aquelo no que 
poidamos traballar, o conxunto da 
Corporación, xuntos, en beneficio da 
cidade, debemos de facelo así. Non se 
trata de illar a ninguén senón de que 
traballemos todos conxuntamente. Polo 
tanto, ningunha equidistancia e sobre 
todo, moito traballo para que A Coruña 
volva a recuperar o liderado social e 
económico. Esa é a tarefa que nos ten 
encomendado a nosa alcaldesa e esa é a 

Hablaron diferentes portavoces de cómo 
abordar este nuevo tiempo. Desde el 
Grupo Socialista entendemos que el 
diálogo es una herramienta política de 
primer orden y lo entendimos así y así lo 
estamos intentando llevar a la práctica, 
sabiendo que cada grupo político tiene su 
ideología y que hay diferencias, si no 
formaríamos parte, seguramente, todos y 
todas del mismo. En cualquier caso, 
nosotros entendemos que hay que finalizar 
con la política de trincheras y abrir un 
nuevo tiempo donde seamos capaces 
desde el respeto a la diversidad y el 
respeto a la pluralidad, ser capaces de 
que tengamos todos y todas más puntos en 
común que puntos que nos separen. Este 
Pleno de organización lo afrontamos y lo 
enfocamos, precisamente, de este modo, 
intentando abrir un nuevo tiempo. No hay 
equidistancia de ningún tipo. Hay una 
mayoría progresista en la Corporación 
municipal. Hay una mayoría progresista, 
es evidente, en torno a 17 concejales y 
concejalas, pero lo que no hay es 
cordones sanitarios. Yo quiero, aquí, 
recoger las palabras tanto de la portavoz 
de Ciudadanos como de la portavoz de la 
Marea y del portavoz del BNG, del señor 
Jorquera, en las que es importante, más 
allá de las coincidencias ideológicas, ser 
capaces de buscar puntos de encuentro 
aún dentro de esas diferencias 
ideológicas. Evidentemente el Partido 
Socialista difiere en muchos ámbitos 
programáticos con el Partido Popular, sin 
duda alguna, pero entendemos que todo 
aquello en lo que podamos trabajar, el 
conjunto de la Corporación, juntos, en 
beneficio de la ciudad, debemos de 
hacerlo así. No se trata de aislar a nadie 
sino de que trabajemos todos 
conjuntamente. Por lo tanto, ninguna 
equidistancia y sobre todo, mucho trabajo 
para que A Coruña vuelva a recuperar el 
liderazgo social y económico. Esa es la 
tarea que nos ha encomendado nuestra 



 

 

tarefa á que o Grupo Socialista está 
chamado. Cando haxa puntos en común 
e sexa posible o acordo, pois, mellor que 
mellor, e cando haxa discrepancias, ser 
capaces de facelo de forma civilizada 
para que o Salón de Plenos e a 
Corporación municipal sexa un espazo 
onde sexamos todos capaces de convivir 
pensando no interese xeral. Nada máis e 
moitas grazas. 
 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Lage. 
 
Iniciamos un turno de réplica de tres 
minutos. 
 
Señora Martínez? Renuncia. 
 
Señor Jorquera. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Moi brevemente porque creo que as 
opinións están expresadas, como non? 
Na primeira quenda as voceiras e 
voceiros, sen pretender facer unha 
caricatura, digo isto dende o máximo 
respecto, aproveitaron esa quenda para 
fixar a posición do seu grupo de cara ao 
mandato que se inicia, eu reitero que 
dende o noso punto de vista os cidadáns 
concedéronlle o BNG un papel de 
oposición e imos exercer ese papel de 
oposición de xeito firme, de xeito 
contundente pero con vontade de chegar 
a acordos, se se aposta por políticas 
claramente transformadoras. Esa vontade 
foi a que motivou que subscribíramos un 
acordo de investidura co Grupo 
Socialista e é a que motiva tamén o voto 
favorábel que imos manter nestes dous 
asuntos que se someten agora a debate e 
a votación, e temos disposición a manter 
esa vontade de chegar a acordos, de 

alcaldesa y esa es la tarea a la que el 
Grupo Socialista está llamado. Cuando 
haya puntos en común y sea posible el 
acuerdo, pues, mejor que mejor, y cuando 
haya discrepancias, ser capaces de 
hacerlo de forma civilizada para que el 
Salón de Plenos y la Corporación 
municipal sea un espacio donde seamos 
todos capaces de convivir pensando en el 
interés general. Nada más y muchas 
gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Lage. 
 
Iniciamos un turno de réplica de tres 
minutos. 
 
¿Señora Martínez? Renuncia. 
 
Señor Jorquera. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Muy brevemente porque creo que las 
opiniones están expresadas, ¿cómo no? 
En el primer turno las y los portavoces, 
sin pretender hacer una caricatura, digo 
esto desde el máximo respeto, 
aprovecharon ese turno para fijar la 
posición de su grupo de cara al mandato 
que se inicia, yo reitero que desde nuestro 
punto de vista los ciudadanos le 
concedieron al BNG un papel de 
oposición y vamos a ejercer ese papel de 
oposición de manera firme, de manera 
contundente pero con voluntad de llegar a 
acuerdos, si se apuesta por políticas 
claramente transformadoras. Esa 
voluntad fue la que motivó que 
suscribiésemos un acuerdo de investidura 
con el Grupo Socialista y es la que motiva 
también el voto favorable que vamos a 
mantener en estos dos asuntos que se 
someten ahora a debate y a votación, y 
tenemos disposición a mantener esa 



 

 

propiciar a gobernabilidade do Concello 
se se aposta por políticas 
transformadoras ao longo dos vindeiros 
catro anos. E aínda que me molesta 
citarme, dado que a señora Mato tamén 
fixo alusión a que o acordo que chegou 
en primeiro lugar o Partido Socialista co 
BNG pese a que o BNG ten dous 
concelleiros e non suma, aínda que me 
molesta citarme, eu quero lembrar que 
eu fun deputado no Congreso dos 
Deputados, voceiro do BNG naquela 
cámara cando éramos dous deputados, 
nunha cámara que tiña 350 deputados. 
Pois ben, naquel período moitas veces 
fixemos unha oposición firme, 
contundente, en particular a raíz, se me 
permiten a caricatura, do xiro do 135 
cando se articulou unha resposta a 
respecto da crise, dende o noso punto de 
vista, cun enfoque claramente antisocial 
pero tamén naquel período, sendo 
simplemente dous deputados nunha 
cámara de 350 chegamos a acordos que 
creo que foron acordos moi positivos 
para o país e así valorados 
maioritariamente por parte da sociedade 
galega. Polo tanto, esa vai ser a nosa 
disposición. Nós non reclamamos o 
Grupo Socialista que teña equidistancia. 
O que lle reclamamos é que busque 
acordos sobre todo con aquelas forzas 
con máis vontade transformadora pero 
tamén pensamos que en política non hai 
que confundir o touciño coa velocidade, 
non hai que confundilo en política e en 
ningunha orde da vida e aínda que se 
aposte por políticas transformadoras, 
manter o diálogo con todos os grupos é 
sempre moi importante, e en particular, 
en todo aquelo que afecte ao 
funcionamento desta institución. Polo 
tanto, esa é a disposición do BNG e 
humildemente imos contribuír a que así 
sexa. Polo demais, os motivos polos 
cales imos votar favorablemente aos 
dous asuntos que agora se debaten están 

voluntad de llegar a acuerdos, de 
propiciar la gobernabilidad del 
Ayuntamiento si se apuesta por políticas 
transformadoras a lo largo de los 
próximos cuatro años. Y aunque me 
molesta citarme, dado que la señora Mato 
también hizo alusión a que el acuerdo que 
llegó en primer lugar el Partido Socialista 
con el BNG pese a que el BNG tiene dos 
concejales y no suma, aunque me molesta 
citarme, yo quiero recordar que yo fui 
diputado en el Congreso de los 
Diputados, portavoz del BNG en aquella 
cámara cuando éramos dos diputados, en 
una cámara que tenía 350 diputados. Pues 
bien, en aquel período muchas veces 
hicimos una oposición firme, contundente, 
en particular a raíz, si me permiten la 
caricatura, del giro del 135 cuando se 
articuló una respuesta al respecto de la 
crisis, desde nuestro punto de vista, con 
un enfoque claramente antisocial pero 
también en aquel período, siendo 
simplemente dos diputados en una cámara 
de 350 llegamos a acuerdos que creo que 
fueron acuerdos muy positivos para el 
país y así valorados mayoritariamente por 
parte de la sociedad gallega. Por lo tanto, 
esa va a ser nuestra disposición. Nosotros 
no reclamamos al Grupo Socialista que 
tenga equidistancia. Lo que le 
reclamamos es que busque acuerdos sobre 
todo con aquellas fuerzas con más 
voluntad transformadora pero también 
pensamos que en política no hay que 
confundir el tocino con la velocidad, no 
hay que confundirlo en política y en 
ningún orden de la vida y aunque se 
apueste por políticas transformadoras, 
mantener el diálogo con todos los grupos 
es siempre muy importante, y en 
particular, en todo aquello que afecte al 
funcionamiento de esta institución. Por lo 
tanto, esa es la disposición del BNG y 
humildemente vamos a contribuir a que 
así sea. Por lo demás, los motivos por los 
cuales vamos a votar favorablemente a los 



 

 

expresados e nada máis, moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Grazas, señor Jorquera. 
 
Señora García. 
 
Señora García Gómez 
 
O Grupo Municipal da Marea Atlántica 
vai votar a favor do asunto número 
cinco, aínda que de maneira crítica 
porque, como dicía, nos tería gustado 
que os tres apartados se votaran 
diferenciadamente para poder, dalgunha 
maneira, tamén, plasmar que non 
estamos de acordo con esa suba 
retributiva para os cargos da 
Corporación e os asesores, pero 
votaremos a favor porque, 
efectivamente, o acordo reflicte un 
montón de medidas ás que se estiveron 
negociando durante as pasadas semanas, 
medidas que entendemos que son 
beneficiosas para a cidadanía e de 
impacto directo. Son medidas 
directamente executables porque teñen 
xa a súa traxectoria de tramitación 
durante o anterior mandato e medidas, 
tamén medibles, realmente se está 
falando neste contexto, da relación entre 
o Goberno e os grupos da oposición, 
pois a nós nos gustaría que esa senda de 
colaboración que estamos iniciando 
agora puidera renovarse e reformularse 
periodicamente e de aí que se propoñan 
toda unha serie de cuestións relativas a 
diferentes ámbitos: xustiza social, 
mobilidade, ensino, escolas infantís, 
Área Metropolitana, etc, cun prazo de 
execución breve.  
 
Pola contra, no asunto número seis o 
Grupo Municipal de Marea Atlántica 
vaise abster, non nos posicionamos en 
contra porque cremos que efectivamente 

dos asuntos que ahora se debaten están 
expresados y nada más, muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Gracias, señor Jorquera. 
 
Señora García. 
 
Señora García Gómez 
 
El Grupo Municipal de la Marea 
Atlántica va a votar a favor del asunto 
número cinco, aunque de manera crítica 
porque, como decía, nos hubiera gustado 
que los tres apartados se votasen 
diferenciadamente para poder, de alguna 
manera, también, plasmar que no estamos 
de acuerdo con esa subida retributiva 
para los cargos de la Corporación y los 
asesores, pero votaremos a favor porque, 
efectivamente, el acuerdo refleja un 
montón de medidas que se estuvieron 
negociando durante las pasadas semanas, 
medidas que entendemos que son 
beneficiosas para la ciudadanía y de 
impacto directo. Son medidas 
directamente ejecutables porque tienen ya 
su trayectoria de tramitación durante el 
anterior mandato y medidas, también 
medibles, realmente se está hablando en 
este contexto, de la relación entre el 
Gobierno y los grupos de la oposición, 
pues a nosotros nos gustaría que esa 
senda de colaboración que estamos 
iniciando ahora pudiera renovarse y 
replantearse periódicamente y de ahí que 
se propongan toda una serie de cuestiones 
relativas a diferentes ámbitos: justicia 
social, movilidad, enseñanza, escuelas 
infantiles, Área metropolitana, etc, con un 
plazo de ejecución breve.  
 
Por el contrario, en el asunto número seis 
el Grupo Municipal de Marea Atlántica se 
va a abstener, no nos posicionamos en 
contra porque creemos que efectivamente 



 

 

o Goberno ten que arrancar e é urxente 
que así o faga pero recibimos a 
documentación tarde, temos dúbidas, 
non tivemos oportunidade de contrastar, 
realmente, a que se debían determinadas 
decisións e por ese motivo 
absterémonos. 
 
Agardamos que, efectivamente, que aquí 
se inicie unha senda, efectivamente, de 
diálogo e de colaboración. Dende a 
Marea Atlántica temos a man tendida 
para aquelas políticas transformadoras 
en beneficio da cidade. Somos 
conscientes do lugar no que estamos, 
sabemos que estamos na oposición e que 
ten que ser unha oposición construtiva, 
unha oposición firme, unha oposición 
seria e unha oposición esixente, e iso é o 
que imos facer, realmente, nos vindeiros 
catro anos e agardamos moitos éxitos e 
moitos acertos. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señora García. 
 
Señora Mato. 
 
Señora Mato Otero 
 
Moitas grazas. 
 
Un pouco, tamén, por dar respostas ás 
intervencións dos representantes dos 
grupos políticos, para nós a 
interpretación que facemos é que os 
cidadáns non nos colocaron na 
oposición, senón as negociacións de 
despacho. Vexo, pola intervención que 
fixo o portavoz do Grupo Socialista, que 
esa vontade de diálogo á que apela como 
unha gran ferramenta política, dicía el na 
súa intervención, é unha vontade de 
diálogo un pouquiño limitada, non?, 
cando nós representamos, somos a 
formación política máis votada do Pleno 

el Gobierno tiene que arrancar y es 
urgente que así lo haga pero recibimos la 
documentación tarde, tenemos dudas, no 
tuvimos oportunidad de contrastar, 
realmente, a qué se debían determinadas 
decisiones y por ese motivo nos 
abstendremos. 
 
Esperamos que, efectivamente, que aquí 
se inicie una senda, efectivamente, de 
diálogo y de colaboración. Desde la 
Marea Atlántica tenemos la mano tendida 
para aquellas políticas transformadoras 
en beneficio de la ciudad. Somos 
conscientes del lugar en el que estamos, 
sabemos que estamos en la oposición y 
que tiene que ser una oposición 
constructiva, una oposición firme, una 
oposición seria y una oposición exigente, 
y eso es lo que vamos a hacer, realmente, 
en los próximos cuatro años y esperamos 
muchos éxitos y muchos aciertos. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señora García. 
 
Señora Mato. 
 
Señora Mato Otero 
 
Muchas gracias. 
  
Un poco, también, por dar respuestas a 
las intervenciones de los representantes 
de los grupos políticos, para nosotros la 
interpretación que hacemos es que los 
ciudadanos no nos colocaron en la 
oposición, sino las negociaciones de 
despacho. Veo, por la intervención que 
hizo el portavoz del Grupo Socialista, que 
esa voluntad de diálogo a la que apela 
como una gran herramienta política, 
decía él en su intervención, es una 
voluntad de diálogo un poquito limitada, 
¿no?, cuando nosotros representamos, 
somos la formación política más votada 



 

 

que está aquí, sen embargo estamos 
relegados, a interpretación das súas 
palabras, ao último lugar para chegar a 
acordos. Vostede mesmo falaba 
expresamente dos portavoces do BNG, 
da portavoz de Cidadáns, do portavoz da 
Marea, nin sequera co Partido Popular, 
sendo o grupo, como digo, maioritario 
deste Pleno. Choca, realmente esta 
intervención porque esa cara amable que 
pretende dar o Partido Socialista, esa 
vontade de diálogo pérdese totalmente 
nos feitos e pérdese, tamén, nas palabras. 
Pero, insisto, creo que a palabra diálogo 
perde a súa esencia total e absolutamente 
cando é por necesidade, señor Lage, e 
vostedes teñen necesidade e obrigación 
absoluta de chegar a acordos e, polo 
tanto, o diálogo xa non é unha 
ferramenta, é unha necesidade 
imperiosa. 
 
Para nós, dende logo, si vai ser a vontade 
de estar sempre que a cidadanía así o 
demande, para falar en serio dos 
proxectos que lle preocupan aos 
coruñeses e ás coruñesas. Nese sentido 
van ter, xa llo adianto, a máxima 
lealdade institucional, como non pode 
ser doutro xeito, porque sabemos o que 
representamos, terá as nosas portas 
abertas para falar cando queiran. Xa 
sabemos que seremos os últimos, os 
cuartos invitados á festa, ímolo dicir así, 
pero, evidentemente, atoparanos, non 
van necesitar pechar, tocar na porta 
porque queremos falar do importante, 
realmente, queremos tomarnos en serio 
as propostas que se podan propoñer 
dende as formacións políticas. 
 
 
Eu recoñezo a experiencia política, como 
non pode ser doutro xeito, do portavoz 
do BNG, nos coñecemos dende hai 
tempo, fomos compañeiros, incluso, no 
Parlamento galego, señor Jorquera. É 

del Pleno que está aquí, sin embargo 
estamos relegados, a interpretación de sus 
palabras, al último lugar para llegar a 
acuerdos. Usted mismo hablaba 
expresamente de los portavoces del BNG, 
de la portavoz de Ciudadanos, del 
portavoz de la Marea, ni siquiera con el 
Partido Popular, siendo el grupo, como 
digo, mayoritario de este Pleno. Choca, 
realmente esta intervención porque esa 
cara amable que pretende dar el Partido 
Socialista, esa voluntad de diálogo se 
pierde totalmente en los hechos y se 
pierde, también, en las palabras. Pero, 
insisto, creo que la palabra diálogo 
pierde su esencia total y absolutamente 
cuando es por necesidad, señor Lage, y 
ustedes tienen necesidad y obligación 
absoluta de llegar a acuerdos y, por lo 
tanto, el diálogo ya no es una 
herramienta, es una necesidad imperiosa. 
 
Para nosotros, desde luego, sí va a ser la 
voluntad de estar siempre que la 
ciudadanía así lo demande, para hablar 
en serio de los proyectos que le preocupan 
a los coruñeses y a las coruñesas. En ese 
sentido van a tener, ya se lo adelanto, la 
máxima lealtad institucional, como no 
puede ser de otro modo, porque sabemos 
lo que representamos, tendrá nuestras 
puertas abiertas para hablar cuando 
quieran. Ya sabemos que seremos los 
últimos, los cuartos invitados a la fiesta, 
lo vamos a decir así, pero, evidentemente, 
nos encontrarán, no van a necesitar 
cerrar, tocar en la puerta porque 
queremos hablar de lo importante, 
realmente, queremos tomarnos en serio 
las propuestas que se puedan proponer 
desde las formaciones políticas. 
 
Yo reconozco la experiencia política, 
como no puede ser de otro modo, del 
portavoz del BNG, nos conocemos desde 
hace tiempo, fuimos compañeros, incluso, 
en el Parlamento gallego, señor Jorquera. 



 

 

verdade que vostedes representaron a 
Galicia no Congreso. Tamén é verdade 
que deixaron de representalo nas 
últimas, que xa non hai ninguén no 
Congreso de Madrid representando á súa 
formación política pero tamén é certo, e 
recordo perfectamente, que vostedes 
facían un seguidismo absoluto das 
políticas do Partido Socialista cando 
apertaban ese botón para dicirlle que si 
os Presupostos do Estado que presentaba 
o Partido Socialista. Polo tanto, non me 
estraña que sexa vostede o socio 
preferente, prioritario da formación 
socialista. Pero ben, reitero: o noso voto 
vai ser a favor do punto cinco e do punto 
seis e, por certo, os votos a favor son a 
favor, críticos ou non críticos, son a 
favor. Grazas. 
 
Presidencia 
 
Grazas, señora Mato. 
 
Señor Lage. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Grazas, señora alcaldesa. 
 
Dicíalle á señora Mato, decíallo non 
verbalmente, deixei para este turno de 
peche algunha consideración, non é que 
me esquecera da señora Mato, á que lle 
teño estima persoal, sen dúbida, e moito 
respecto político, para o peche, polo 
seguinte; primeiro, quería comezar 
agradecendo á voceira da Marea o voto 
favorable a este Pleno de organización. 
Si quero recordarlle os puntos do acordo, 
por se ao mellor se despistara, que di que 
o Grupo da Marea Atlántica para poder 
desenvolver a súa tarefa política disporá 
de dúas dedicacións de 6 horas e tres 
dedicacións de 4. A fixación dos salarios 
da Corporación, así como a proposta de 
asistencias a Pleno, Xuntas de Goberno, 

Es verdad que ustedes representaron a 
Galicia en el Congreso. También es 
verdad que dejaron de representarlo en 
las últimas, que ya no hay nadie en el 
Congreso de Madrid representando a su 
formación política pero también es cierto, 
y recuerdo perfectamente, que ustedes 
hacían un seguidismo absoluto de las 
políticas del Partido Socialista cuando 
apretaban ese botón para decirle que sí a 
los Presupuestos del Estado que 
presentaba el Partido Socialista. Por lo 
tanto, no me extraña que sea usted el 
socio preferente, prioritario de la 
formación socialista. Pero bien, reitero: 
nuestro voto va a ser a favor del punto 
cinco y del punto seis y, por cierto, los 
votos a favor son a favor, críticos o no 
críticos, son a favor. Gracias. 
 
Presidencia 
 
Gracias, señora Mato. 
 
Señor Lage. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
 
Le decía a la señora Mato, se lo decía no 
verbalmente, dejé para este turno de 
cierre alguna consideración, no es que me 
olvidase de la señora Mato, a la que le 
tengo estima personal, sin duda, y mucho 
respeto político, para el cierre, por lo 
siguiente; primero, quería comenzar 
agradeciendo a la portavoz de la Marea el 
voto favorable a este Pleno de 
organización. Sí quiero recordarle los 
puntos del acuerdo, por si a lo mejor se 
despistó, que dice que el Grupo de la 
Marea Atlántica para poder desarrollar 
su tarea política dispondrá de dos 
dedicaciones de 6 horas y tres 
dedicaciones de 4. La fijación de los 
salarios de la Corporación, así como la 



 

 

comisións informativas e mesas de 
contratación é unha prerrogativa do 
Goberno municipal. Isto é o que asinou a 
Marea. Quero dicir, non é que 
manifestaran en ningún momento que 
estaban en desacordo ou acordo con 
ningunha cuestión salarial, basicamente 
porque, quero dicir que hai que ser 
capaces de soster, polo menos, o que se 
asina. Eu estou seguro de que é un 
despiste por parte da voceira da Marea. 
En calquera caso doulle as grazas por 
este voto favorable, como non pode ser 
doutro xeito. Tamén quero darlle as 
grazas á voceira de Cidadáns. Creo que o 
diálogo mantido para este Pleno de 
organización foi un diálogo frutífero, ao 
igual que co conxunto dos grupos 
municipais, máis alá das diferenzas que 
haxa entre o Grupo Socialista e o Grupo 
de Cidadáns a nivel ideolóxico creo que 
hai un amplo espazo para poder chegar a 
puntos en prol da cidadanía da Coruña. 
Tamén, ao igual que no caso da Marea, 
firmamos un  acordo co Bloque 
Nacionalista Galego, señor Jorquera, 
teño que dicirlle que sentímonos 
cómodos, non temos que ocultalo, nos 
sentimos cómodos chegando a acordos 
coas forzas progresistas que hai nesta 
Corporación, non é nada oculto, non é 
unha cuestión de necesidade, hai unha 
realidade, máis que unha necesidade. A 
realidade é que hai unha maioría 
progresista na Corporación municipal e 
cando hai 17 concelleiros e concelleiras 
que responden a unha serie de ideas de 
progreso o que hai é que intentar na 
medida do posible, pois, chegar a 
acordos. Iso é o que fixemos coa Marea 
Atlántica e iso é o que fixemos co BNG 
e isto ten que ser un diálogo permanente 
porque así o decidiron os cidadáns 
outorgando a representación que 
outorgaron. 
 
 

propuesta de asistencias a Pleno, Juntas 
de Gobierno, comisiones informativas y 
mesas de contratación es una 
prerrogativa del Gobierno municipal. 
Esto es lo que firmó la Marea. Quiero 
decir, no es que manifestasen en ningún 
momento que estaban en desacuerdo o 
acuerdo con ninguna cuestión salarial, 
básicamente porque, quiero decir que hay 
que ser capaces de sostener, por lo menos, 
lo que se firma. Yo estoy seguro de que es 
un despiste por parte de la portavoz de la 
Marea. En cualquier caso le doy las 
gracias por este voto favorable, como no 
puede ser de otro modo. También quiero 
darle las gracias a la portavoz de 
Ciudadanos. Creo que el diálogo 
mantenido para este Pleno de 
organización fue un diálogo fructífero, al 
igual que con el conjunto de los grupos 
municipales, más allá de las diferencias 
que haya entre el Grupo Socialista y el 
Grupo de Ciudadanos a nivel ideológico 
creo que hay un amplio espacio para 
poder llegar a puntos en pro de la 
ciudadanía de A Coruña. También, al 
igual que en el caso de la Marea, 
firmamos un  acuerdo con el Bloque 
Nacionalista Galego, señor Jorquera, 
tengo que decirle que nos sentimos 
cómodos, no tenemos que ocultarlo, nos 
sentimos cómodos llegando a acuerdos 
con las fuerzas progresistas que hay en 
esta Corporación, no es nada oculto, no 
es una cuestión de necesidad, hay una 
realidad, más que una necesidad. La 
realidad es que hay una mayoría 
progresista en la Corporación municipal 
y cuando hay 17 concejales y concejalas 
que responden a una serie de ideas de 
progreso lo que hay es que intentar en la 
medida de lo posible, pues, llegar a 
acuerdos. Eso es lo que hicimos con la 
Marea Atlántica y eso es lo que hicimos 
con el BNG y esto tiene que ser un diálogo 
permanente porque así lo decidieron los 
ciudadanos otorgando la representación 



 

 

 
 
Non é que o Partido Popular quede de 
último, señora Mato, eu, en primeiro 
lugar, quero agradecerlle, por iso dicía 
que o deixaba para o turno de peche, 
quero agradecerlle, ao igual que ao resto 
dos grupos, que foi doado ter un diálogo 
en torno ao Pleno de organización. Creo 
que a estima persoal lla teño 
manifestada. Procuro que o que digo en 
privado sostelo en público, estima e 
recoñecemento. Coñecémonos dende fai 
anos, tivemos a oportunidade de 
coincidir no Parlamento de Galicia e 
desde logo, aínda que estamos en 
posicións políticas separadas sempre 
haberá respecto. Haberá veces que nos 
poidamos poñer de acordo pero o que 
defende o Partido Popular non é o 
mesmo que defende o Partido Socialista. 
Non é por ningún outro motivo polo que 
non son prioritarios no diálogo 
programático. O que non hai é cordóns 
sanitarios. Iso foi o que intentei aclarar. 
Nós o que non vamos é a entrar en 
ningún tipo de sectarismo. Dicir, aquí se 
abre un tempo novo e este é un exemplo 
claro, dicir, o exemplo de que se pode e 
se debe falar con todos os grupos para 
intentar chegar a acordos. Polo tanto, 
máis alá, que sen dúbida ningunha é 
importante, da estima e da valoración e 
do respecto persoal e político, dígolle 
que co Partido Popular tamén se falará, 
ao igual que con Cidadáns. Como dixo o 
señor Jorquera e penso que díxoo ben, 
temos que ser capaces non só de 
construír maiorías, que hai unha maioría 
progresista clara, senón tamén ser 
capaces de xuntarnos en pro da 
cidadanía da Coruña e iso é o encargo 
que nos ten feito a alcaldesa da cidade e 
é ao que nós imos intentar responder. 
Polo tanto, creo que debemos de ser 
todos capaces de que o diálogo sexa esa 
ferramenta política de primeira orde. 

que otorgaron. 
 
No es que el Partido Popular quede de 
último, señora Mato, yo, en primer lugar, 
quiero agradecerle, por eso decía que lo 
dejaba para el turno de cierre, quiero 
agradecerle, al igual que al resto de los 
grupos, que fue fácil tener un diálogo en 
torno al Pleno de organización. Creo que 
la estima personal se la he manifestado. 
Procuro que lo que digo en privado 
sostenerlo en público, estima y 
reconocimiento. Nos conocemos desde 
hace años, tuvimos la oportunidad de 
coincidir en el Parlamento de Galicia y 
desde luego, aunque estamos en 
posiciones políticas separadas siempre 
habrá respeto. Habrá veces que nos 
podamos poner de acuerdo pero lo que 
defiende el Partido Popular no es lo 
mismo que defiende el Partido Socialista. 
No es por ningún otro motivo por el que 
no son prioritarios en el diálogo 
programático. Lo que no hay es cordones 
sanitarios. Eso fue lo que intenté aclarar. 
Nosotros lo que no vamos es a entrar en 
ningún tipo de sectarismo. Decir, aquí se 
abre un tiempo nuevo y este es un ejemplo 
claro, decir, el ejemplo de que se puede y 
se debe hablar con todos los grupos para 
intentar llegar a acuerdos. Por lo tanto, 
más allá, que sin duda alguna es 
importante, de la estima y de la 
valoración y del respeto personal y 
político, le digo que con el Partido 
Popular también se hablará, al igual que 
con Ciudadanos. Como dijo el señor 
Jorquera y pienso que lo dijo bien, 
tenemos que ser capaces no solo de 
construir mayorías, que hay una mayoría 
progresista clara, sino también ser 
capaces de juntarnos en pro de la 
ciudadanía de A Coruña y eso es el 
encargo que nos ha hecho la alcaldesa de 
la ciudad y es a lo que nosotros vamos a 
intentar responder. Por lo tanto, creo que 
debemos de ser todos capaces de que el 



 

 

Haberá veces que cheguemos a acordo e 
outras que non pero en calquera caso 
creo que hai que abrir un tempo onde a 
convivencia e a discrepancia se faga de 
forma sa e que nunca inflúa nos planos 
persoais. Ese é o meu compromiso. 
 
 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Lage.  
 
Terminado o turno de intervencións, 
imos proceder á votación.  
 
Votación do asunto número cinco 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación o asunto número cinco 
referenciado na orde do día, 
producíndose o seguinte resultado: 
 
Vota a favor o Grupo Municipal do 
Partido Socialista (9 votos). 
 
Vota a favor o Grupo Municipal do 
Partido Popular (9 votos). 
 
Vota a favor o Grupo Municipal de 
Marea Atlántica (6 votos). 
 
Vota a favor o Grupo Municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (2 votos). 
 
Vota a favor o Grupo Municipal de 
Cidadáns – Partido pola Cidadanía (1 
voto). 
 
Presidencia 
 
Queda aprobado por unanimidade. 
 

Acordo 
 
1. Aprobar: 
 

diálogo sea esa herramienta política de 
primer orden. Habrá veces que lleguemos 
a acuerdo y otras que no pero en 
cualquier caso creo que hay que abrir un 
tiempo donde la convivencia y la 
discrepancia se haga de forma sana y que 
nunca influya en los planos personales. 
Ese es mi compromiso. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Lage.  
 
Terminado el turno de intervenciones, 
vamos a proceder a la votación.  
 
Votación del asunto número cinco 
 
Seguidamente por la Presidencia se 
somete a votación el asunto número cinco 
referenciado en el orden del día, 
produciéndose el siguiente resultado: 
 
Vota a favor el Grupo Municipal del 
Partido Socialista (9 votos). 
 
Vota a favor el Grupo Municipal del 
Partido Popular (9 votos). 
 
Vota a favor el Grupo Municipal de 
Marea Atlántica (6 votos). 
 
Vota a favor el Grupo Municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (2 votos). 
 
Vota a favor el Grupo Municipal de 
Ciudadanos – Partido por la Ciudadanía 
(1 voto). 
 
Presidencia 
 
Queda aprobado por unanimidad. 
 

Acuerdo 
 
1. Aprobar: 
 



 

 

a) A periodicidade das sesións do 
Pleno será a seguinte: 
 
PRIMEIRO.- As sesións ordinarias do 
Excmo. Concello Pleno terán lugar todos 
os primeiros xoves de cada mes ás dez 
horas, en primeira convocatoria. Na orde 
da convocatoria poderá xustificarse a 
realización fóra da Casa Consistorial 
cando concorran as causas de forza 
maior ás que fai referencia o artigo 49 do 
Texto refundido das disposicións legais 
vixentes en materia de réxime local, 
aprobado polo Real decreto lexislativo 
781/1986, do 18 de abril, e disposicións 
concordantes. 
 
SEGUNDO.- En segunda convocatoria, 
a sesión ordinaria terá lugar dous días 
despois da sinalada para a primeira, á 
mesma hora. 
 
TERCEIRO.- Cando a sesión, tanto en 
primeira como en segunda convocatoria, 
coincida con festivo, a sesión ordinaria 
terá lugar o día seguinte hábil. 
 
CUARTO.- O mes de agosto declárase 
inhábil para os efectos de realización de 
sesións. 
 
b) Constitúense as Comisións 
Informativas do Pleno cos seguintes 
criterios:  
 
PRIMEIRO.- Son órganos necesarios do 
Pleno, creados e constituídos en calidade 
de Comisións Permanentes do artigo 76 
do ROM, as seguintes: 
 
A- Comisións ordinarias:  
 
1. Comisión de voceiras/os de 
grupos municipais. Exercerá as funcións 
previstas no apartado do artigo 72 do 
ROM en relación cos asuntos xerais do 
Pleno. 

a) La periodicidad de las sesiones del 
Pleno será la siguiente: 
 
PRIMERO.- Las sesiones ordinarias del 
Excmo. Ayuntamiento Pleno tendrán lugar 
todos los primeros jueves de cada mes a 
las diez horas, en primera convocatoria. 
En el orden de la convocatoria podrá 
justificarse la realización fuera de la Casa 
Consistorial cuando concurran las causas 
de fuerza mayor a las que hace referencia 
el artículo 49 del Texto refundido de las 
disposiciones legales vigentes en materia 
de régimen local, aprobado por el Real 
decreto legislativo 781/1986, de 18 de 
abril, y disposiciones concordantes. 
 
SEGUNDO.- En segunda convocatoria, la 
sesión ordinaria tendrá lugar dos días 
después de la señalada para la primera, a 
la misma hora. 
 
TERCERO.- Cuando la sesión, tanto en 
primera como en segunda convocatoria, 
coincida con festivo, la sesión ordinaria 
tendrá lugar el día siguiente hábil. 
 
CUARTO.- El mes de agosto se declara 
inhábil a los efectos de realización de 
sesiones. 
 
b) Se constituyen las Comisiones 
Informativas del Pleno con los siguientes 
criterios:  
 
PRIMERO.- Son órganos necesarios del 
Pleno, creados y constituidos en calidad 
de Comisiones Permanentes del artículo 
76 del ROM, las siguientes: 
 
A- Comisiones ordinarias:  
 
1. Comisión de portavoces de grupos 
municipales. Ejercerá las funciones 
previstas en el apartado del artículo 72 
del ROM en relación con los asuntos 
generales del Pleno. 



 

 

 
2. Urbanismo e Vivenda. Exercerá 
as funcións previstas no artigo 72 do 
ROM en relación cos asuntos que se 
sometan á decisión do Pleno e que lle 
correspondan a esta área de xestión 
municipal. 
 
3. Economía, Facenda e 
Administración Xeral, que actuará tamén 
como Comisión Especial de Contas. 
Exercerá as funcións previstas no artigo 
72 do ROM en relación cos asuntos que 
se sometan á decisión do Pleno e que lle 
correspondan a esta área de xestión 
municipal. Actuará como Comisión 
Especial de Contas para o exame, estudo 
e informe de todas as contas 
orzamentarias e extraorzamentarias que 
deba aprobar o Pleno da Corporación, 
segundo dispoñen os artigos 116 da Lei 
7/1985, do 2 de abril, reguladora das 
bases de réxime local, 59 e 66 da Lei 
5/1997, do 22 de xullo, de 
Administración Local de Galicia, 93 do 
Regulamento orgánico municipal e 127 
do Regulamento de organización, 
funcionamento e réxime xurídico das 
entidades locais. Tamén exercerá o 
seguimento da execución orzamentaria e 
dos asuntos que se sometan ao Pleno e 
procedan da Oficina Orzamentaria. A 
comisión elaborará un informe trimestral 
que se someterá a debate e aprobación 
do Pleno. Corresponderalle a esta 
comisión a consideración dos asuntos 
que vaian ser sometidos a coñecemento 
do Pleno e non correspondan a ningunha 
outra comisión. 
 
4. Benestar Social, Igualdade e 
Diversidade. Exercerá as funcións 
previstas no artigo 72 do ROM en 
relación cos asuntos que se sometan á 
decisión do Pleno e que lle correspondan 
a esta área de xestión municipal. 
 

 
2. Urbanismo y Vivienda. Ejercerá 
las funciones previstas en el artículo 72 
del ROM en relación con los asuntos que 
se sometan a la decisión del Pleno y que 
le correspondan a esta área de gestión 
municipal. 
 
3. Economía, Hacienda y 
Administración General, que actuará 
también como Comisión Especial de 
Cuentas. Ejercerá las funciones previstas 
en el artículo 72 del ROM en relación con 
los asuntos que se sometan a la decisión 
del Pleno y que le correspondan a esta 
área de gestión municipal. Actuará como 
Comisión Especial de Cuentas para el 
examen, estudio e informe de todas las 
cuentas presupuestarias y 
extrapresupuestarias que deba aprobar el 
Pleno de la Corporación, según disponen 
los artículos 116 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril , reguladora de las bases de régimen 
local, 59 y 66 de la Ley 5/1997, de 22 de 
julio, de Administración Local de Galicia, 
93 del Reglamento orgánico municipal y 
127 del Reglamento de organización, 
funcionamiento y régimen jurídico de las 
entidades locales. También ejercerá el 
seguimiento de la ejecución 
presupuestaria y de los asuntos que se 
sometan al Pleno y procedan de la Oficina 
Presupuestaria. La comisión elaborará un 
informe trimestral que se someterá a 
debate y aprobación del Pleno. Le 
corresponderá a esta comisión la 
consideración de los asuntos que vayan a 
ser sometidos a conocimiento del Pleno y 
no correspondan a ninguna otra comisión. 
 
4. Bienestar Social, Igualdad y 
Diversidad. Ejercerá las funciones 
previstas en el artículo 72 del ROM en 
relación con los asuntos que se sometan a 
la decisión del Pleno y que le 
correspondan a esta área de gestión 
municipal. 



 

 

 
5. Medio Ambiente e Sostibilidade. 
Exercerá as funcións previstas no artigo 
72 do ROM en relación cos asuntos que 
se sometan á decisión do Pleno e que lle 
correspondan a esta área de xestión 
municipal. 
 
6. Emprego, Industria e Consumo. 
Exercerá as funcións previstas no artigo 
72 do ROM en relación cos asuntos que 
se sometan á decisión do Pleno e que lle 
correspondan a esta área de xestión 
municipal. 
 
7. Mobilidade e Infraestruturas. 
Exercerá as funcións previstas no artigo 
72 do ROM en relación cos asuntos que 
se sometan á decisión do Pleno e que lle 
correspondan a esta área de xestión 
municipal. 
 
8. Deportes. Exercerá as funcións 
previstas no artigo 72 do ROM en 
relación cos asuntos que se sometan á 
decisión do Pleno e que lle correspondan 
a esta área de xestión municipal. 
 
 
9. Educación e Cultura. Exercerá as 
funcións previstas no artigo 72 do ROM 
en relación cos asuntos que se sometan á 
decisión do Pleno e que lle correspondan 
a esta área de xestión municipal e as de 
normalización lingüística. 
 
 
10. Participación e Calidade 
democrática. Exercerá as funcións 
previstas no artigo 72 do ROM en 
relación cos asuntos que se sometan á 
decisión do Pleno e que lle correspondan 
a esta área de xestión municipal. A 
Comisión elaborará un informe 
trimestral que se someterá a debate e 
aprobación do Pleno. 
 

 
5. Medio Ambiente y Sostenibilidad. 
Ejercerá las funciones previstas en el 
artículo 72 del ROM en relación con los 
asuntos que se sometan a la decisión del 
Pleno y que le correspondan a esta área 
de gestión municipal. 
 
6. Empleo, Industria y Consumo. 
Ejercerá las funciones previstas en el 
artículo 72 del ROM en relación con los 
asuntos que se sometan a la decisión del 
Pleno y que le correspondan a esta área 
de gestión municipal. 
 
7. Movilidad e Infraestructuras. 
Ejercerá las funciones previstas en el 
artículo 72 del ROM en relación con los 
asuntos que se sometan a la decisión del 
Pleno y que le correspondan a esta área 
de gestión municipal. 
 
8. Deportes. Ejercerá las funciones 
previstas en el artículo 72 del ROM en 
relación con los asuntos que se sometan a 
la decisión del Pleno y que le 
correspondan a esta área de gestión 
municipal. 
 
9. Educación y Cultura. Ejercerá las 
funciones previstas en el artículo 72 del 
ROM en relación con los asuntos que se 
sometan a la decisión del Pleno y que le 
correspondan a esta área de gestión 
municipal y las de normalización 
lingüística. 
 
10. Participación y Calidad 
democrática. Ejercerá las funciones 
previstas en el artículo 72 del ROM en 
relación con los asuntos que se sometan a 
la decisión del Pleno y que le 
correspondan a esta área de gestión 
municipal. La Comisión elaborará un 
informe trimestral que se someterá a 
debate y aprobación del Pleno. 
 



 

 

11. Promoción Económica, Comercio  
Turismo.  Exercerá as funcións previstas 
no artigo 72 do ROM en relación cos 
asuntos que se sometan á decisión do 
Pleno e que lle correspondan a esta área 
de xestión municipal. 
 
 
12. Transparencia, contratación 
pública e publicidade institucional. 
Exercerá as funcións previstas no artigo 
72 do ROM en relación cos asuntos que 
se sometan á decisión do Pleno e que lle 
correspondan a esta área de xestión 
municipal. 
 
13. Seguridade. Exercerá as funcións 
previstas no artigo 72 do ROM en 
relación cos asuntos que se sometan á 
decisión do Pleno e que lle correspondan 
a esta área de xestión municipal. 
 
 
14. Suxestións e Reclamacións. 
Exercerá a súa función nos termos 
establecidos no artigo 132 da Lei 
7/1985, do 2 de abril, reguladora das 
bases do réxime local e no Regulamento 
orgánico de suxestións e reclamacións, 
para a defensa dos dereitos da veciñanza 
ante a Administración municipal. A 
comisión elaborará un informe trimestral 
que se someterá a debate e aprobación 
do Pleno. 
 
 
15. Honras e distincións. Exercerá as 
funcións previstas no artigo 72 do ROM 
en relación cos asuntos que se sometan á 
decisión do Pleno conforme ao previsto 
no Regulamento municipal de honras e 
distincións e demais que lle 
correspondan ou lle encomende o Pleno. 
 
 
B- Comisións especiais: de 
conformidade co establecido no artigo 

11. Promoción Económica, Comercio 
y Turismo.  Ejercerá las funciones 
previstas en el artículo 72 del ROM en 
relación con los asuntos que se sometan a 
la decisión del Pleno y que le 
correspondan a esta área de gestión 
municipal. 
 
12. Transparencia, contratación 
pública y publicidad institucional. 
Ejercerá las funciones previstas en el 
artículo 72 del ROM en relación con los 
asuntos que se sometan a la decisión del 
Pleno y que le correspondan a esta área 
de gestión municipal. 
 
13. Seguridad. Ejercerá las funciones 
previstas en el artículo 72 del ROM en 
relación con los asuntos que se sometan a 
la decisión del Pleno y que le 
correspondan a esta área de gestión 
municipal. 
 
14. Sugerencias y Reclamaciones. 
Ejercerá su función en los términos 
establecidos en el artículo 132 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, reguladora de las 
bases del régimen local y en el 
Reglamento orgánico de sugerencias y 
reclamaciones, para la defensa de los 
derechos de la vecindad ante la 
Administración municipal. La comisión 
elaborará un informe trimestral que se 
someterá a debate y aprobación del 
Pleno. 
 
15. Honores y distinciones. Ejercerá 
las funciones previstas en el artículo 72 
del ROM en relación con los asuntos que 
se sometan a la decisión del Pleno 
conforme a lo previsto en el Reglamento 
municipal de honores y distinciones y 
demás que le correspondan o le 
encomiende el Pleno. 
 
B- Comisiones especiales: de conformidad 
con lo establecido en el artículo 77 del 



 

 

77 do ROM e 124.3 do ROF, 
constituiranse as seguintes comisións de 
carácter especial: 
 
1. Comisión Especial do Bordo 
Litoral, para a discusión, o estudo e o 
ditame das cuestións relativas ao réxime 
e usos dos terreos que forman parte do 
bordo litoral da cidade. 
 
2. Comisión Especial de Área 
Metropolitana, para a discusión, o estudo 
e o ditame das cuestións relativas á 
constitución de órganos de integración 
metropolitana da área da Coruña. 
 
 
3. Comisión Especial Cidade das 
TIC, para a discusión, o estudo e o 
ditame das cuestións relativas á 
promoción do proxecto de cidade das 
TIC, en colaboración con outras 
institucións. 
 
SEGUNDO.- Determinar que as 
comisións estarán integradas por unha 
persoa representante de cada grupo 
municipal ou partidos que obtivesen 
representación, con voto ponderado 
conforme ao previsto nos artigos 66 da 
Lei 5/1997, do 22 de xullo, de 
Administración local de Galicia e 76 do 
Regulamento orgánico municipal. 
 
TERCEIRO.- O alcalde, de acordo co 
establecido no artigo 78 a) do ROM, é o 
presidente nato de todas as comisións. A 
presidencia efectiva poderá delegarse 
nunha persoa membro corporativo, por 
proposta da propia comisión. 
 
 
CUARTO.- As comisións realizarán 
unha sesión ordinaria, como mínimo, 
cada mes, salvo que no mes non se 
realice o Pleno. 
 

ROM y 124.3 del ROF, se constituirán las 
siguientes comisiones de carácter 
especial: 
 
1. Comisión Especial del Borde 
Litoral, para la discusión, el estudio y el 
dictamen de las cuestiones relativas al 
régimen y usos de los terrenos que forman 
parte del borde litoral de la ciudad. 
 
2. Comisión Especial de Área 
metropolitana, para la discusión, el 
estudio y el dictamen de las cuestiones 
relativas a la constitución de órganos de 
integración metropolitana del área de A 
Coruña. 
 
3. Comisión Especial Ciudad de las 
TIC, para la discusión, el estudio y el 
dictamen de las cuestiones relativas a la 
promoción del proyecto de ciudad de las 
TIC, en colaboración con otras 
instituciones. 
 
SEGUNDO.- Determinar que las 
comisiones estarán integradas por una 
persona representante de cada grupo 
municipal o partidos que obtuvieran 
representación, con voto ponderado 
conforme a lo previsto en los artículos 66 
de la Ley 5/1997, de 22 de julio, de 
Administración local de Galicia y 76 del 
Reglamento orgánico municipal. 
 
TERCERO.- El alcalde, de acuerdo con lo 
establecido en el artículo 78 a) del ROM, 
es el presidente nato de todas las 
comisiones. La presidencia efectiva podrá 
delegarse en una persona miembro 
corporativo, por propuesta de la propia 
comisión. 
 
CUARTO.- Las comisiones realizarán una 
sesión ordinaria, como mínimo, cada mes, 
salvo que en el mes no se realice el Pleno. 
 
 



 

 

c. O réxime de retribucións, 
asistencias e indemnizacións do persoal 
membro da Corporación será o seguinte: 
 
 
PRIMEIRO.- As retribucións a persoas 
membros da Corporación en réxime de 
dedicación exclusiva ou dedicación 
parcial serán as seguintes: 
 
I.- Alcaldesa: sesenta e nove mil 
douscentos dezaoito euros con trinta e 
oito céntimos  (69.218,38) brutos anuais. 
Exercerá en réxime de dedicación 
exclusiva. As retribucións percibiranse 
mensualmente e a razón de catorce pagas 
anuais. 
 
II.- Tenentas/es de alcaldesa e 
concelleiros/as con área de xestión e 
delegacións de atribucións da alcaldesa 
e/ou da Xunta de Goberno Local: 
cincuenta e nove mil cincocentos oitenta 
e dous euros con setenta e catro 
céntimos (59.582,74) brutos anuais. 
Exercerán en réxime de dedicación 
exclusiva. As retribucións percibiranse 
mensualmente e a razón de catorce pagas 
anuais. 
 
III.- Concelleiras/os de grupo municipal 
que non perciba retribucións por algún 
dos apartados anteriores e exerzan a súa 
función en réxime de dedicación 
exclusiva: cincuenta e nove mil 
cincocentos oitenta e dous euros con 
setenta e catro céntimos (59.582,74) 
brutos anuais. As retribucións 
percibiranse mensualmente e a razón de 
catorce pagas anuais. 
 
IV.- Concelleiras/os de grupo municipal 
que non perciban retribucións por algún 
dos apartados anteriores e exerzan a súa 
función en réxime de dedicación parcial 
cun mínimo de seis horas por xornada 
laborable: corenta e catro mil seiscentos 

c. El régimen de retribuciones, 
asistencias e indemnizaciones del 
personal miembro de la Corporación será 
el siguiente: 
 
PRIMERO.- Las retribuciones a personas 
miembros de la Corporación en régimen 
de dedicación exclusiva o dedicación 
parcial serán las siguientes: 
 
I.- Alcaldesa: sesenta y nueve mil 
doscientos dieciocho euros con treinta y 
ocho céntimos  (69.218,38) brutos 
anuales. Ejercerá en régimen de 
dedicación exclusiva. Las retribuciones se 
percibirán mensualmente y la razón de 
catorce pagas anuales. 
 
II.- Tenientas/es de alcaldesa y 
concejales/las con área de gestión y 
delegaciones de atribuciones de la 
alcaldesa y/o de la Junta de Gobierno 
Local: cincuenta y nueve mil quinientos 
ochenta y dos euros con setenta y cuatro 
céntimos (59.582,74) brutos anuales. 
Ejercerán en régimen de dedicación 
exclusiva. Las retribuciones se percibirán 
mensualmente y a razón de catorce pagas 
anuales. 
 
III.- Concejalas/es de grupo municipal 
que no perciba retribuciones por alguno 
de los apartados anteriores y ejerzan su 
función en régimen de dedicación 
exclusiva: cincuenta y nueve mil 
quinientos ochenta y dos euros con 
setenta y cuatro céntimos (59.582,74) 
brutos anuales. Las retribuciones se 
percibirán mensualmente y a razón de 
catorce pagas anuales. 
 
IV.- Concejalas/les de grupo municipal 
que no perciban retribuciones por alguno 
de los apartados anteriores y ejerzan su 
función en régimen de dedicación parcial 
con un mínimo de seis horas por jornada 
laborable: cuarenta y cuatro mil 



 

 

oitenta e sete euros con cinco céntimos 
(44.687,05) brutos anuais. As 
retribucións percibiranse mensualmente 
e a razón de catorce pagas anuais.  
 
V.- Concelleiras/os que pertencen a 
grupos municipais e exercen a súa 
función en réxime de dedicación parcial 
cun mínimo de catro horas por xornada 
laborable: vinte e nove mil setecentos 
noventa e un euros con trinta e sete 
céntimos (29.791,37) brutos anuais. As 
retribucións percibiranse mensualmente 
e a razón de catorce pagas anuais.  
 
VI.- As persoas membros da 
Corporación con dedicación exclusiva 
ou parcial que sexan funcionarias/os ou 
empregadas/os públicas/os ao servizo de 
calquera Administración terán dereito a 
percibir do Concello os trienios ou 
conceptos análogos de antigüidade que 
teñan recoñecidos e acreditados pola súa 
administración de orixe, sempre que os 
devanditos complementos retributivos 
non sexan aboados por esta. 
 
SEGUNDO.- Indemnizacións e 
asistencias. 
 
O persoal membro da Corporación que 
non teña dedicación exclusiva nin 
dedicación parcial percibirá asistencias 
pola concorrencia efectiva ás sesións dos 
órganos colexiados de que forme parte, 
na contía seguinte: 
 
a) Sesións do Pleno da Corporación 
municipal: catrocentos noventa e tres 
euros (493,00) por sesión cun máximo 
de tres asistencias mensuais. No caso de 
que no mesmo día se realicen dúas ou 
máis sesións considerase unha 
asistencia. 
 
b) Sesións das Comisións do Pleno: 
douscentos noventa e sete euros con 

seiscientos ochenta y siete euros con cinco 
céntimos (44.687,05) brutos anuales. Las 
retribuciones se percibirán mensualmente 
y a razón de catorce pagas anuales.  
 
V.- Concejalas/les que pertenecen a 
grupos municipales y ejercen su función 
en régimen de dedicación parcial con un 
mínimo de cuatro horas por jornada 
laborable: veintinueve mil setecientos 
noventa y un euros con treinta y siete 
céntimos (29.791,37) brutos anuales. Las 
retribuciones se percibirán mensualmente 
y a razón de catorce pagas anuales.  
 
VI.- Las personas miembros de la 
Corporación con dedicación exclusiva o 
parcial que sean funcionarias/os o 
empleadas/os públicas/os al servicio de 
cualquier Administración tendrán derecho 
a percibir del Ayuntamiento los trienios o 
conceptos análogos de antigüedad que 
tengan reconocidos y acreditados por su 
administración de origen, siempre que 
dichos complementos retributivos no sean 
abonados por esta. 
 
SEGUNDO.- Indemnizaciones y 
asistencias. 
 
El personal miembro de la Corporación 
que no tenga dedicación exclusiva ni 
dedicación parcial percibirá asistencias 
por la concurrencia efectiva a las sesiones 
de los órganos colegiados de que forme 
parte, en la cuantía siguiente: 
 
a) Sesiones del Pleno de la Corporación 
municipal: cuatrocientos noventa y tres 
euros (493,00) por sesión con un máximo 
de tres asistencias mensuales. En caso de 
que en el mismo día se realicen dos o más 
sesiones se considerará una asistencia. 
 
 
b) Sesiones de las Comisiones del Pleno: 
doscientos noventa y siete euros con 



 

 

vinte e tres céntimos (297,23) por 
Comisión cun máximo de dúas 
asistencias por cada Pleno que se realice 
nun mes. No caso de que no mesmo día 
se realicen dúas ou máis sesións, 
considerarase unha asistencia. 
 
c) Sesións da Comisión de Voceiras: 
douscentos noventa e sete euros con 
vinte e tres céntimos (297,23) por 
comisión cun máximo de dúas 
asistencias por cada Pleno que se realice 
nun mes. No caso de que no mesmo día 
se realicen dúas ou máis sesións, 
considerarase unha asistencia.  
 
d) Sesións da Xunta de Goberno Local: 
as persoas membros percibirán 
trescentos cincuenta e tres euros (353) 
por sesión. No caso de que no mesmo 
día se realicen dúas ou máis comisións 
considerarase unha asistencia. 
 
e) Sesións da Mesa de Contratación: as 
persoas membros que o sexan 
concelleiras/os, percibirán douscentos 
noventa e sete euros con vinte e tres 
céntimos (297,23) por sesión. No caso 
de que no mesmo día se realicen dúas ou 
máis reunións considerarase unha 
asistencia. 
 
TERCEIRO.- As retribucións percibidas 
en réxime de dedicación exclusiva ou de 
dedicación parcial polo persoal membro 
da Corporación serán incompatibles con 
outras retribucións ou percepcións, nos 
termos do artigo 75.1,2,3 e 4 da Lei 
7/1985, do 2 de abril, reguladora das 
bases do réxime local. Conforme ao 
disposto no artigo 13.3 do ROF, o 
recoñecemento da dedicación exclusiva 
ao persoal membro da Corporación 
esixirá a súa dedicación preferente ás 
tarefas propias do seu cargo, sen 
prexuízo doutras ocupacións marxinais 
que, en calquera caso, non poderán 

veintitrés céntimos (297,23) por Comisión 
con un máximo de dos asistencias por 
cada Pleno que se realice en un mes. En 
caso de que en el mismo día se realicen 
dos o más sesiones, se considerará una 
asistencia. 
 
c) Sesiones de la Comisión de Portavoces: 
doscientos noventa y siete euros con 
veintitrés céntimos (297,23) por comisión 
con un máximo de dos asistencias por 
cada Pleno que se realice en un mes. En 
caso de que en el mismo día se realicen 
dos o más sesiones, se considerará una 
asistencia.  
 
d) Sesiones de la Junta de Gobierno 
Local: las personas miembros percibirán 
trescientos cincuenta y tres euros (353) 
por sesión. En caso de que en el mismo 
día se realicen dos o más comisiones se 
considerará una asistencia. 
 
e) Sesiones de la Mesa de Contratación: 
las personas miembros que sean 
concejalas/les, percibirán doscientos 
noventa y siete euros con veintitrés 
céntimos (297,23) por sesión. En caso de 
que en el mismo día se realicen dos o más 
reuniones se considerará una asistencia. 
 
 
TERCERO.- Las retribuciones percibidas 
en régimen de dedicación exclusiva o de 
dedicación parcial por el personal 
miembro de la Corporación serán 
incompatibles con otras retribuciones o 
percepciones, en los términos del artículo 
75.1,2,3 y 4 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, reguladora de las bases del régimen 
local. Conforme a lo dispuesto en el 
artículo 13.3 del ROF, el reconocimiento 
de la dedicación exclusiva al personal 
miembro de la Corporación exigirá su 
dedicación preferente a las tareas propias 
de su cargo, sin perjuicio de otras 
ocupaciones marginales que, en cualquier 



 

 

causar detrimento á súa dedicación á 
Corporación. No caso de que tales 
ocupacións sexan remuneradas, 
requirirase unha declaración formal de 
compatibilidade por parte do Pleno da 
entidade local. 
 
O persoal membro da Corporación terá a 
posibilidade de optar entre percibir este 
réxime retributivo ou o doutros 
organismos e institucións. 
 
As contías establecidas nos puntos 
PRIMEIRO e SEGUNDO, serán 
incrementadas de forma automática na 
cantidade que resulte de aplicar o 
aumento en termos porcentuais das 
retribucións dos altos cargos do Estado 
que se deduza do establecido na Lei de 
Orzamentos do Estado en cada exercicio, 
e no caso do punto PRIMEIRO cos 
mesmos efectos temporais previstos para 
os altos cargos do Estado.  
 
 
CUARTO.- A pormenorización e 
relación das/dos concelleiras/os coa 
aceptación expresa das/os que exerzan a 
súa función en réxime de dedicación 
exclusiva ou especial dedicación ou 
dedicación parcial seralle comunicada ao 
Pleno da Corporación na seguinte sesión 
ordinaria, en virtude do establecido no 
apartado cuarto do artigo 13 do Real 
decreto 2.568/1986, do 28 de novembro, 
polo que se aproba o Regulamento de 
organización, funcionamento e réxime 
xurídico das entidades locais. 
 
 
QUINTO.- Facúltase a Alcaldía-
Presidencia para que, a petición das 
persoas interesadas e dentro das 
dispoñibilidades orzamentarias, poida 
determinar as/os concelleiras/os que 
desempeñarán os cargos con dedicación 
exclusiva ou especial dedicación e 

caso, no podrán causar detrimento a su 
dedicación a la Corporación. En caso de 
que tales ocupaciones sean remuneradas, 
se requerirá una declaración formal de 
compatibilidad por parte del Pleno de la 
entidad local. 
 
El personal miembro de la Corporación 
tendrá la posibilidad de optar entre 
percibir este régimen retributivo o el de 
otros organismos e instituciones. 
 
Las cuantías establecidas en los puntos 
PRIMERO y SEGUNDO, serán 
incrementadas de forma automática en la 
cantidad que resulte de aplicar el 
aumento en términos porcentuales de las 
retribuciones de los altos cargos del 
Estado que se deduzca de lo establecido 
en la Ley de Presupuestos del Estado en 
cada ejercicio, y en el caso del punto 
PRIMERO con los mismos efectos 
temporales previstos para los altos cargos 
del Estado.  
 
CUARTO.- La pormenorización y 
relación de las/de los concejalas/les con 
la aceptación expresa de las/los que 
ejerzan su función en régimen de 
dedicación exclusiva o especial 
dedicación o dedicación parcial le será 
comunicada al Pleno de la Corporación 
en la siguiente sesión ordinaria, en virtud 
de lo establecido en el apartado cuarto 
del artículo 13 del Real decreto 
2.568/1986, de 28 de noviembre , por el 
que se aprueba el Reglamento de 
organización, funcionamiento y régimen 
jurídico de las entidades locales. 
 
QUINTO.- Se faculta a la Alcaldía-
Presidencia para que, a petición de las 
personas interesadas y dentro de las 
disponibilidades presupuestarias, pueda 
determinar las/los concejalas/les que 
desempeñarán los cargos con dedicación 
exclusiva o especial dedicación y 



 

 

dedicación parcial. 
 
SEXTO.- As retribucións, 
indemnizacións e asistencias e demais 
emolumentos percibiranse con efectos 
do 15 de xuño do ano actual no caso da 
alcaldesa. Nos demais casos facúltase 
amplamente a alcaldesa para que, nos 
decretos nos que determine os distintos 
réximes retributivos previstos neste 
acordo, estableza a data dos seus efectos, 
tendo en conta as circunstancias de cada 
un dos ditos réximes. 
 
 
SÉTIMO.- O persoal membro da 
Corporación ten dereito a percibir as 
indemnizacións por gastos de viaxe de 
conformidade co establecido no Real 
decreto 462/2002, do 24 de maio, e 
disposicións que o desenvolven. 
 
Para o cálculo das indemnizacións 
considéranse incluídos no grupo I da 
táboa para aplicación do anexo ao real 
decreto, que recollen as bases para a 
execución do orzamento do exercicio, 
agás os gastos de locomoción e 
aloxamento, que se aboarán polo importe 
efectivamente xustificado e autorizado. 
 
 
86.-Modificación do cadro de persoal 
eventual 
 
Asunto: modificación de cadro de 
persoal eventual. 
 
 
Votación do asunto número seis 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación o asunto número seis 
referenciado na orde do día, 
producíndose o seguinte resultado: 
 
Vota a favor o Grupo Municipal do 

dedicación parcial. 
 
SEXTO.- Las retribuciones, 
indemnizaciones y asistencias y demás 
emolumentos se percibirán con efectos de 
15 de junio del año actual en el caso de la 
alcaldesa. En los demás casos se faculta 
ampliamente a la alcaldesa para que, en 
los decretos en los que determine los 
distintos regímenes retributivos previstos 
en este acuerdo, establezca la fecha de sus 
efectos, habida cuenta de las 
circunstancias de cada uno de dichos 
regímenes. 
 
SÉPTIMO.- El personal miembro de la 
Corporación tiene derecho a percibir las 
indemnizaciones por gastos de viaje de 
conformidad con lo establecido en el Real 
decreto 462/2002, de 24 de mayo, y 
disposiciones que lo desarrollen. 
 
Para el cálculo de las indemnizaciones se 
consideran incluidos en el grupo I de la 
tabla para aplicación del anexo al real 
decreto, que recogen las bases para la 
ejecución del presupuesto del ejercicio, 
excepto los gastos de locomoción y 
alojamiento, que se abonarán por el 
importe efectivamente justificado y 
autorizado. 
 
86.-Modificación de la plantilla del 
personal eventual 
 
Asunto: modificación de la plantilla del 
personal eventual. 
 
 
Votación del asunto número seis 
 
Seguidamente por la Presidencia se 
somete a votación el asunto número seis 
referenciado en el orden del día, 
produciéndose el siguiente resultado: 
 
Vota a favor el Grupo Municipal del 



 

 

Partido Socialista (9 votos). 
 
Vota a favor o Grupo Municipal do 
Partido Popular (9 votos). 
 
Abstense o Grupo Municipal de Marea 
Atlántica (6 abstencións). 
 
Vota a favor o Grupo Municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (2 votos). 
 
Vota a favor o Grupo Municipal de 
Cidadáns – Partido pola Cidadanía (1 
voto). 
 
Presidencia 
 
Queda tamén aprobado. 
 
 

Acordo 
 
Primeiro.-Aprobar inicialmente o cadro 
de persoal eventual do Concello da 
Coruña, tal e como aparece reflectida na 
seguinte táboa 

Partido Socialista (9 votos). 
 
Vota a favor el Grupo Municipal del 
Partido Popular (9 votos). 
 
Se abstiene el Grupo Municipal de Marea 
Atlántica (6 abstenciones). 
 
Vota a favor el Grupo Municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (2 votos). 
 
Vota a favor el Grupo Municipal de 
Ciudadanos – Partido por la Ciudadanía 
(1 voto). 
 
Presidencia 
 
Queda también aprobado. 
 
 

Acuerdo 
 
Primero.-Aprobar inicialmente la 
plantilla del personal eventual del 
Ayuntamiento de A Coruña, tal y como 
aparece reflejada en la siguiente tabla: 
 
 
 
 
 
 

 

Praza dotación 

Conselleiro técnico tipo III 7 

Conselleiro técnico tipo IV 3 

Conselleiro técnico tipo V 8 

Asesor técnico tipo I 5 



 

 

Asesor técnico tipo II 4 

Total prazas            27 
 

 
As características destas prazas son as 
recollidas na Base 9ª das Bases de 
Execución Orzamentaria o Orzamento 
vixente. 
 
Segundo.-Someter o expediente de 
modificación do cadro de persoal 
eventual do Concello da Coruña a 
información pública, mediante a 
inserción dun anuncio no BOP, durante 
un prazo de quince días para a 
presentación de alegacións, reclamacións 
ou suxestións. O prazo de quince días 
iniciarase ao día seguinte da publicación 
do anuncio no BOP. 
 
Se durante o prazo establecido non se 
presentasen alegacións, reclamacións ou 
suxestións, o acordo considerarase 
definitivamente aprobado. 
 
Ao non haber máis asuntos que tratar, e 
ás once horas e cincuenta minutos, a 
presidencia remata a sesión, e redáctase 
a presente acta que asinan e autorizan a 
alcaldía presidencia e o secretario xeral; 
todo iso de conformidade co disposto no 
artigo 110.2 do Real decreto 2568/86, do 
28 de novembro, no que se aproba o 
Regulamento de organización, 
funcionamento e réxime xurídico das 
entidades locais.   
 

  
Las características de estas plazas son las 
recogidas en la Base 9ª de las Bases de 
Ejecución Presupuestaria al Presupuesto 
vigente. 
 
Segundo.-Someter el expediente de 
modificación de la plantilla del personal 
eventual del  Ayuntamiento de A Coruña a 
información pública, mediante la 
inserción de un anuncio en el BOP, 
durante un plazo de quince días para la 
presentación de alegaciones, 
reclamaciones o sugerencias. El plazo de 
quince días se iniciará al día siguiente de 
la publicación del anuncio en el BOP. 
 
Si durante el plazo establecido no se 
presentasen alegaciones, reclamaciones o 
sugerencias, el acuerdo se considerará 
definitivamente aprobado. 
 
No habiendo más asuntos que tratar, y 
siendo las once horas y cincuenta 
minutos, la Presidencia levanta la sesión, 
redactándose la presente acta que firman 
y autorizan la Alcaldía Presidencia y el 
secretario general; todo ello de 
conformidad con lo dispuesto en el 
artículo 110.2 del Real Decreto 2568/86, 
de 28 de noviembre, por el que se aprueba 
el Reglamento de Organización, 
Funcionamiento y Régimen Jurídico de 
las Entidades Locales. 
  
 

El secretario general del Pleno 
 
 
 

 
Manuel José Díaz Sánchez 



 

 

 

 

 
 
 
 


